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G USTI LENAR
Direktor podjetja 

Logarska dolina d.o.o.
Oživitev ideje o ustanovitvi 

regijskega parka Kamniško- 
Savinjske Alpe je lahko morda 

najustreznejši odgovor na izzive 
prihodnosti, tudi zaradi novih 

možnosti financiranja usklajenega 
gospodarskega razvoja zavarovanih 
območij, ki ga EU uvaja kot odgovor 

na globalni odliv kapitala in ljudi s 
podeželja v gospodarska središča.

H otel N atura  
v Lačji vai 
tik  pred  
otvoritvijo

S kolesom  
na otok Rab 
v enem  
dnevu
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Vse ostale informacije na tel. 837-07-20

TEHNIČNI PREGLEDI D.O.O. E-naslov: am.miklavc@email.si
Nizka 21,3332 Rečica ob Savinji 

Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538
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Odprto:pon. - pet. od 8. do 12. in od 14. do 19. ure 
sob: od 8. do 12. ure _ L a  

S c a r p a

TURNIR MOŠKIH IN ŽENSKIH DVOJIC
11. •  1 3 . A V G U S T  s p rič e tk o m  v p e te k  o b  1 6 .0 0  u ri 
N A G R A D E - 1 . m esto  2 4 0 .0 0 0  s it ♦  p ra k tič n e  nagrade

2 . m e s t»  5 0 .0 0 0  s it +  p ra k tič n e  nagrade
Ì 3 . m esto  2 5 .0 0 0  s it +  p ra k tič n e  nagrade

4 .- 8 .  m esto  p ra k tič n e  nagrade
PRIJAVE 1TW W XOZOIJEODBOJKA.ORG ili 041 7*4 429 
PRIJAVNINA. 6.000STT ( ove m axi in kap» prejmeta »gualca ob plaCilu )
TURNIR MEŠANIH T R O JK  (2 moška ♦ 1 ionska)
15. AVGUST s pričetkom v torek ob 9.30 uri
N A G R A D E  1 . - 4 .  m esto  p ra k tič n e  n agrade

TRG O VIN A Z OBUTVIJO Z A  VSE GENERACIJE j 
v prodajnem centru IZOLES Nazarje, tel. št. 839 09 55 : 

in prodajalna JU R ČEK  %- v Parižljah, tel. 705 09 33

O d  1 .  a v g u s t a  d a l j e  
v a m  o b  i z b i l  3  i z d e l k o v  

n a j c e n e j š e g a  p o d a r i m o !

PRIJAVE NA DAN TURNIRJA D O  9.00 
PRIJAVNINA: M X » SIT
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O S R E D N JA  _ _ ____________________________________________________________________ T r e t ja  s t r a n  ;
KNJIŽNICA

Reafftöst našega 
turizma

S tradicionalnim  Flosarskim balom na 
Ljubnem ob Savinji se v Zgornji Savinjski 
do lin i začenja druga polovica poletne tu ri
stične sezone. Natančnejših podatkov o jun ij
skem in julijskem obisku turistov p ri nas sicer 
še nimamo, toda po prv ih ocenah ni nobene
ga pravega razloga za navdušenje. Morda z 
izjemo kampov, o čemer bomo več pisali priho
dnjič.

Četudi se bo izkazalo, da so kampi precej 
bolje zasedeni kot v  preteklem letu, gostinci 
bistveno večjega obiska v  svojih lokalih ne 
beležijo. Sama po sebi se ponuja razlaga, da 
so v  kampih stacionirani gosti, k i se na 
socialni lestvici ne uvrščajo prav visoko in  si 
zato dražjega prehranjevanja v  gostilnah ne 
morejo ali ne želijo privoščiti. Druga možna 
razlaga, da gostinska ponudba za goste iz 
tujine n i pravšnja, ne zdrži logične presoje, 
za cene jediln ikov pa tudi ne bi mogli trd iti, da 
so pretirane. Kako torej iz začaranega kroga, 
v  katerem nihče ne zasluži to liko, kot bi si 
želel?

Osebno še vedno zagovarjam mnenje, 
da b i m ora li tu ris tično ponudbo p rilagod iti 
tud i zahtevnejšim  gostom, in  hotel Natura

v  Lačji vasi, k i je t ik  pred odprtjem , naj bi 
b i l  eden od po trebn ih  korakov v  to  smer. 
Seveda en sam gostinsko-turističn i objekt 
ne more na red iti revolucije, lahko pa utre 
po t d rug im  ponudn ikom , da s skupno 
ponudbo zadovo ljijo  gosta. Od njegovega 
zadovoljstva je namreč odvisno, a li ga 
bomo p ri nas še kdaj v id e li a li ne.

Turistične, ku ltu rne  in  športne p rire 
ditve so odličen način za privabljanje gostov 
od drugod v  našo dolino. Zdi se le, da se 
o rgan iza to rji vse p reh itro  zadovo ljijo  s 
solidnim  obiskom, ne da bi se nekoliko bolj 
posvetili s truk tu ri obiskovalcev. Če namreč 
večino le-teh predstavlja jo domačini, pra
vega ekonomskega efekta od takšnih p r i
red itev n i mogoče pričakovati. Zgornja 
Savinjska do lina b i m orala za prom ocijo  
svojih tradic iona ln ih  p rired itev  s to riti več 
in  se postopoma lotevati tud i zahtevnejših, 
večdnevnih prireditev, k i p rivab ijo  udele
žence za d lje  časa. Na ta način se napolnijo 
stacionarne kapacitete, priložnost dobi 
izvenpenzionska ponudba in  vsi imamo 
nekaj od tega. No, tu pa že nastopi naša 
(prav tako tradic ionalna) »fovšija«, od ka
tere se bomo m ora li tud i enkra t za vselej 
posloviti, če si želimo dobro.
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A k t u a l n o

POPIS NEPREMIČNIN V SLOVENIJI

Prvi korak k uvedbi novega davka na nepremičnine
Geodetska uprava Republike 

Slovenije (GU) je pred dnevi pred
stavila projekt popisa nepremi
čnin, katerega osnovni cilj je vz
postavitev večnamenske evi
dence, ki bo prikazovala dejansko 
stanje nepremičnin v Sloveniji. 
Takšna evidenca je nujna za zago
tovitev prostorskega reda in ust
rezno vrednotenje vseh ne
premičnin, saj vlada namesto se
danjega nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča v letu 2008  
načrtuje uvedbo novega davka na 
nepremičnine.

Popis nepremičnin bo zagotovil 
združevanje nepremičninskih evi
denc, tako zbrani podatki pa bodo 
prispevali k večji preglednosti trga 
nepremičnin. Prav tako se bodo 
poenostavili postopki pri vpisu v 
zemljiško knjigo. Projektje razdeljen 
na dve obdobji, in sicer na obdobje 
predpopisa in obdobje popisa ne
premičnin.

Obdobje predpopisa nepremi
čnin je namenjeno upravnikom 
večstanovanjskih stavb, upravl
javcem državnega in lokalnega 
premoženja ter večjim lastnikom, ki 
imajo več kakor 30 stavb oziroma 
delov stavb. Naštete skupine začen

ja jo  z aktivnostmi na terenu za 
poslovne in nestanovanjske stavbe 
že v mesecu juliju, za stanovanjske 
stavbe pa se popis začne v mesecu 
decembru. Zaključek je predviden 
aprila prihodnje leto.

V času popisa nepremičnin bo na 
območju celotne države delovalo 
800 aktivnih popisovalcev, ki bodo 
nudili pomoč lastnikom pri izpol
njevanju popisnih listov. Pogoj za

začetek popisa nepremičnin je 
označitev stanovanj in poslovnih 
prostorov, kot to določa Uredba o 
označevanju stanovanj in poslo
vnih prostorov. GU že izvaja ak
tivnosti za učinkovito in lastnikom 
prijazno označevanje. V ta namen

je pripravila brezplačne nalepke za 
označevanje, kijih lahko upravniki, 
lastniki ali najemniki stavb prev
zamejo na vseh območnih geodet
skih upravah ter njihovih pisarnah. 
Manjši objekti, ki imajo do štiri stano
vanja oziroma poslovne prostore, 
takšnih oznak ne potrebujejo.

GU bo z namenom učinkovite pr
ijazne izvedbe projekta popisa ne
premičnin vzpostavila tudi več ob

lik pomoči. V ta namen že deluje 
posebno spletno mesto www .do- 
pis-nepremicnin.si in elektronski 
naslov info@PQPis-nepremicnin.si. 
na katerega se lahko vsi zaintere
sirani obrnejo po pomoč. Novem
bra bo Geodetska uprava vvsa slov
enska gospodinjstva poslala 
zgibanko, v kateri bodo zbrane vse 
uporabne informacije o popisu ne
premičnin ter o tistih podatkih, kijih 
bodo lastniki potrebovali za izpoln
itev popisnega lista.

S 1. decembrom bo GU vzpostavi
la brezplačno telefonsko številko, 
na kateri bodo strokovnjaki vsak 
dan do konca aprila 2007 nudili 
brezplačno pomoč udeležencem 
popisa. Za pomoč pa bodo poskr
beli tudi popisovalci na terenu, ki 
bodo po opravljenih izobraževanjih 
in usposabljanjih vsem udeležen
cem na voljo za pomoč pri izpol
njevanju popisnih listov.

Franci Kotnik

Novembra bo Geodetska uprava v vsa slovenska gospodinjstva po
slala zgibanko z vsemi informacijami o popisu nepremičnin, v namen 
obveščanja pa že deluje posebno spletno mesto w w w .dopìs- 
nepremicnin.si in elektronski naslov info@DODis-nepremicnin.si. na ka
terega se lahko vsi zainteresirani obrnejo po pomoč.

Naša anketa
Davek na nepremičnine

Običajno noben nov davek ni dobrodošel med državljani. Podobno 
lahko predvidevamo za davek na nepremičnine, ki ga bo vlada uvedla 
namesto sedanjega nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča. Toda 
preden se bo nepremičninski davek začel pobirati v »novi preobleki«, 
bo država morala zbrati še mnogo informacij - urediti popolno evidenco 
nepremičnin in podatke o njihovi tržni vrednosti.

Torej, ali je prihajajoči davek na nepremičnine res takšen »bav-bav«, 
kot ga prikazujejo nekateri mediji? Ali je ves hrup okoli njega res up
ravičen? Ali se bo obdavčitev državljanov po njegovi uvedbi res pov
ečala? Ali pa gre nemara za strah, ki je  votel, okoli ga pa nič ni?

Sejad Žbanič, Mozirje
Sem za ta davek, saj si nekateri privoščijo čez 

meje svojih potreb in zmožnosti, nekateri pa so 
zadovoljni s tem, kolikor rabijo. Ta davek bo doseg
el le to, da se bo gradnja nepremičnin prilagodila 
zmožnostim. Zame osebno ne bo kakšne velike 
spremembe.

Marjan Golob, Nova
Zadevo bolj malo spremljam, vendar se mi za 

stanovanjske hiše to ne zdi prav. Navsezadnje 
so se njihovi lastniki zelo trudili zanje, jih dolgo de
lali. Tako da bi bila dobra neka srednja pot - stano
vanjski objekti naj ne bi bili obdavčeni, vse ostale 
nepremičnine pa.

Primož Brezovnik, Mozirje
Ta davek se mi ne zdi pravičen, sam nepremičnin ne bi obdavčil. Je pa 

res, da bi bilo treba postaviti določene meje, da se ne bi tako nepremiš

ljeno gradilo, nemara bi obdavčili le dei ne
premičnin.

Minka Napast, Mozirje
Davek na nepremič- 

h  j nine je že zdaj, in sicer
r  I nad kvadraturo 160
'— -— ^ ^  kvadratn ih  metrov.

Hkrati se bo ukinilo nadomestilo za uporabo stavb
nega zemljišča in to bo nadomestil ta davek na 
premoženje. Mislim, da ne bo drastično udaril kak
šnih enodružinskih hiš. Kajti če bo zakon takšen kot zdaj, bodo olajšave 
tudi na število družinskih članov, ki stanujejo v hišah. Ta zakon je že zdaj, 
vendar večina tega ne ve, ker so popisi pomankljivi in slabi. Se bo pa to 
izboljšalo. Z novim zakonom še nisem povsem seznanjena, vendar mis
lim, da za večino ljudi ne bo drastičnih sprememb, Najhujša je propagan
da, veliko hrupa za prazen nič.

Marija Prusnik, Ljubno ob Savinji
Mislim, da bo ta davek prizadel marsikoga. Do 

določene meje bi morda bilo treba obdavčiti na 
primer nadstandardne objekte, običajne ne
premičnine pa pustiti pri 
miru.

Gefca Polak, Nazarje
Toje prehudo. Vsak, ki sije nekaj ustvaril,je moral 

za to tudi plačati. Čeprav je marsikdaj gradnja Slo
vencev neobrzdana, verjetno s tem zakonom ne 
bodo dosegli spremembe.

Pripravila Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem



MEJNI PREHOD PAVLIČEVO SEDEO

Nočni prehod državne 
meje le z obmejno

prepustnico
Preko mejnega prehoda Pavličevo 

sedlo, kije v obdobju od L aprila do
2. novembra odprt od 7. do 22. ure, je 
mogoče prehajati z veljavnim po
tovalnim dokumentom (osebna izka
znica, potni list, stalna obmejna pre
pustnica z Avstrijo). V času od 1. apri
la do 2. novembra se od 22. do 7. ure 
zjutraj mejni prehod Pavličevo sedlo 
uporablja le za obmejni promet, kar 
pomeni, da smejo državljani Sloveni
je in Avstrije prehajati državno mejo v

nočnem času le z veljavno stalno ob
mejno prepustnico.

Do stalne obmejne prepustnice so 
upravičeni državljani Slovenije, ki imajo 
stalno prebivališče v obmejnem pasu. 
Ta na območju mozirske upravne enote 
obsegavsa naseljavobčinahSolčava, 
Luče in Ljubno, naselja vobčini Mozirje 
(razen Dobrovlje, Loke, Homec, Spodn
je ter Zgornje Pobrežje) ter naselji 
Nazarje in Prihova iz občine Nazarje.

Savinjčan

VRAČANJE VLAGANJ V JAVNE TELEKOMUNIKACIJE

Vloge z zahtevki še do

Ministrstvo za gospodarstvo je v 
uradnem listu objavilo dodaten javni 
poziv, v katerem poziva državljane, naj 
do 12. oktobra letos pripravijo vloge z 
zahtevki za vračilo vlaganj vjavno tele
komunikacijsko omrežje. S spremenjen
im zakonom želijo na ministrslvu po
enostaviti dokazovanje upravičenosti 
do povračil in nekaterim starim vla
gateljem ponovno izračunati vrednost 
poravnave. Država namerava up
ravičencem izplačati od 10 do 20 mili
jard tolarjev, odvisno od končnega šte
vila vlog.

Spremenjeni zakon o vračilu vjavno 
telekomunikacijsko omrežje je začel 
veljati desetega julija letos, zato lahko 
svoje vloge oddajo tudi tisti, ki tega niso 
storili do sedmega decembra 2004. 
Jasno je, da tistim, ki so vloge že vložili 
na podlagi starega zakona, postopka 
ni treba ponavljati.

Državno pravobranilstvo je dolžno 
ponovno pregledati vse doslej zavrn
jene vloge in jih proučiti po novem za
konu. Stari vlagatelji lahko svoje vloge 
dopolnijo z novimi gradivi in dokazili, 
državno pravobranilstvo pa bo brez 
ponovnega zahtevka preračunalo vi
šine vračil v že sklenjenih poravnavah in 
upoštevalo vrednost, ki bo za vlagatel
ja zahtevka ugodnejša.

Na ministrslvu za gospodarstvo so 
se za »prijaznejši« postopek odločili 
zato, ker niso želeli prikrajšati vla

gateljev, ki jim je po starem zakonu 
manjkal kakšen dokaz, čeprav so 
skupaj z drugimi krajani prispevali k 
izgradnji telefonskega omrežja. Dos
lej je bilo na državno pravobranilstvo 
vloženih več kot32.000zahtevkov za 
vračilo vlaganj, od katerih jih je bilo 
približno 15.000 zavrnjenih. Za zaht
evke, ki so bili oddani po starem za
konu, mora državno pravobranilstvo 
pripraviti predlog poravnave do 30. 
septembra, nove pa morajo obdelati 
do 30. novembra.

Zahtevek za vračilo lahko vložijo fiz
ične osebe, organizacije fizičnih oseb, 
lokalne skupnosti in njihovi pravni nasled
niki, ki so s pravnimi nasledniki Teleko
ma Slovenije in Samoupravnimi interes
nimi skupnostmi pridobili telefonske 
priključke do vključno 6. aprila 1998.

Zahtevku je treba priložiti pogodbo, 
račune in druge dokumente v zvezi z 
vlaganji. Če vlagatelj omenjenih doku
mentov nima, lahko zahtevku priloži 
notarsko overjeno izjavo o vrsti in ob
segu vlaganj vjavno telekomunikac
ijsko omrežje. Izjava naj bi vsebovala 
sedanjo telefonsko številko vlagatel
ja in naslov vlagatelja ob vključitvi, 
okvirni čas vključitve, navedbo, ali je 
bilo vlaganje opravljeno v denarju, 
materialu ali delu, ter okvirno višino 
denarnih sredstev, porabljenega ma
teriala in vloženega dela.

Savinjčan

PRED POTOVANJEM V TUJINO PREVERITE V E L J A V N O S T  
DOKUMENTOV

Na osebne dokumente je 
vredno paziti

Upravna enota Mozirje državlja
nom ob načrtovanju dopustov vtuji- 
ni priporoča, da pravočasno prever
ijo, ali imajo ustrezen dokument za 
potovanje vtujino in če je ta veljaven. 
Z osebno izkaznico lahko slovenski
državljani potujejo vvse države član
ice Evropske unije. Hrvaško, Švico, 
Islandijo, Liechtenstein in Norveško. 
Za obisk drugih držav je obvezen 
veljaven pomi list.

(foto: EM S)

Vlogo za potni listali osebno izka
znico je možno vložiti na kateri koli 
upravni enoti ali krajevnem uradu 
na območju matične upravne 
enote, ob tem je treba priložiti star 
dokument in eno fotografijo. Rok za 
izdelavo potnega lista in osebne iz
kaznice je najmanj deset dni, zato z 
vložitvijo vloge za nov dokument ni 
priporočljivo čakati na zadnji tre
nutek.

Načelnik mozirske upravne enote 
Vinko Poličnik opozarja, da morajo 
imeti veljavne dokumente tudi otro
ci. Vlogo za potni list ali osebno iz
kaznico za otroka do 18. leta star
osti lahko vloži le njegov zakoniti 
zastopnik. Kadar otrok do 15. leta 
starosti potuje v tujino ali iz tujine 
brez spremstva zakonitega zastop
nika, potrebuje dovoljenje zakonite
ga zastopnika.

Dovoljenje mora potrditi upravna 
enota, poleg tega je obrazec pred
pisane oblike, ki gaje možno prido
biti na upravni enoti oziroma kra
jevnem uradu. Ob izdaji dovoljenja 
mora imeti zakoniti zastopnik pri 
sebi identifikacijski dokument, šte
vilko otrokovega potovalnega do
kumenta in enotno matično številko 
ter številko potovalnega dokumen
ta tretje osebe, v spremstvu katere 
bo otrok potoval. Otrok lahko potu
je v tujino ali iz tujine tudi sam brez 
spremstva, kar se na dovoljenju tudi 
ustrezno označi.

V primeru izgube ali kraje potnega 
lista ali osebne izkaznice je treba to 
prijaviti najkasneje v osmih dneh na 
upravno enoto ali krajevni urad. Če 
pride do kraje ali izgube dokumen
ta v tujini, je treba dogodek takoj 
prijaviti oziroma najkasneje v osmih 
dneh po prihodu v Slovenijo. Če 
državljan izgubi star dokument, 
lahko za novega zaprosi po objavi 
preklica v Uradnem listu.

Savinjčan

GORENJE VELENJE
Jože Zagožen novi predsednik 

nadzornega sveta
Na nedavni ustanovilveni seji nad

zornega sveta delniške družbe 
Gorenje je bil za predsednika izvoljen 
dr. Jože Zagožen, sicer generalni di
rektor Holdinga Slovenske ele
ktrarne (HSE), ki je pred kratkim 
odstopil s funkcije predsednika nad
zornega sveta ljubljanskega Petro
la. Zagožen zaradi svojih funkcij v 
Gorenju in HSE ne vidi teždv in pravi, 
da ne bo nasprotoval nobenemu en

ergetskemu projektu Gorenja, za ka
terega bosta uprava in nadzorni svet 
ocenila, da je dober za velenjsko 
družbo. Za Zagožnovega namestni
ka je bil izvoljen nekdanji direktor 
Gorenja Ivan Atelšek, ostali člani pa 
so še Peter Ješovnik, Milan Pod
pečan, Gregor Sluga, Peter Kobal, 
Drago Krenker, Krešimir Martinjak, 
Jurij Slemenik in Andrej Presečnik.

KF



L J U B N O

Iskanje rešitev namesto 
pisanja kazni

V občini Ljubno je  resda vse manj 
»črnih točk«, ki bi očitno kazile 
posamezne kraje, je pa nekaj tak
šnih, ki bodejo v oči in ob katerih se 
ljudje sprašujejo, ali občinske ob
lasti res ne morejo nič ukrenili. Vtem 
smislu se pogosto omenja živa 
meja sredi Juvanja, ki, visoka kakor 
je, povsem zakriva pogled na ces
tišče voznikom, ki želijo peljati na 
Ljubno oziroma od tam pripeljejo.

Na Ljubnem imajo odlok o javnem 
redu in miru, vkateremjetudi poglavje, 
ki govori, da morajo lastniki oziroma 
uporabniki odstraniti objekte, ki 
ogrožajo varnost mimoidočih. V 
odloku oobčinskih cestah jedoiočeno, 
daje prepovedano postavljati ograje, 
zasadili živo mejo, drevje,lito ali druge 
visoke nasade ali poljščine, namešča
ti ali odlagati na ali ob cesti les, opeko, 
odpadni ali drug material aii predmete, 
če se s tem poslabša ali onemogoči 
preglednost ceste ali drugače ovira ali 
ogroža promet, poškoduje cesta ali 
poslabša njena urejenost.

S problemom ceste v središču Ju
vanja se je po besedah županje 
Anke Rakun ukvarjal tudi občinski 
svet za preventivo in vzgojo v cest
nem prometu in predlagal rešitve v 
tem smislu, da se ovire odstranijo. 
Kar pa očitno ne bo ravno enos
tavno, saj Rakunova pravi, da z last
niki obcestnih ovir niso uspeli doseči 
dogovora. Občina je zato storila ko
rak naprej in dala izdelati načrt nove 
cestne trase in k sodelovanju priteg
nila tudi prometnega inšpektorja.

Županja Anka Rakun zagotavlja, da 
se občina zaveda resnosti problema, 
saj se na tem območju odvija tudi pro
met s tovornjaki, zato je možnost nes
reč toliko večja. K temu je potrebno 
dodati, da problem ni od včeraj in tudi 
občini se izteka dvanajsto leto 
delovanja, zato je težko najti otipljivo 
razlago, zakaj se problem tako dolgo 
ne spravi z dnevnega reda. Nenazad
nje omenjeni odloki predvidevajo tudi 
sankcije za kršitelje, potrebno jih je 
samo uveljaviti.

Savinjčan

Živa meja sredi Juvanja nevarno zakriva pogled na cestišče
(foto: EM S)

BORZA PONUDB IN POVPRAŠEVANJA
Borzoje oblika mednarodnih poslovnih priložnosti malih in sred

nje velikih podjetij na trgu Evropske unije, centralne in vzhodne 
Evrope ter mediteranskih držav. Omogoča vam, da preko široke 
mreže Euro Info Centrov (EIC) sklenete finančno, tehnično ali pro
dajno mednarodno poslovno sodelovanje.

EIC Maribor (Dijana Bestijanić). tel: 02  /  333  13 07, faks: 02  /  333  13 09, e-pošta: 
diiana.bestiianic@mra.si. htto://eic.mra.si

EIC-jul-51: Romunsko podjetje, ki 
se ukvarja s proizvodnjo lesenega 
pohištva, oken in vrat, išče tehnično 
& proizvodno sodelovanje.

EK/jul-53: Bolgarski proizvajalec svetil
nih naprav in luči za hišno in industrijsko 
uporabo, plastičnih in kovinskih izdelkov

in komponent, išče tehnično, komercial
no in proizvodno sodelovanje.

EIC-jul-55: Bolgarsko podjetje, 
specializirano na področju proiz
vodnje pletenih bluz, različnih vrst 
delovnih oblačil in pokrival, išče proiz
vodno in trgovsko sodelovanje.

HOTEL NATURA LAČJA VAS

Prvi obiski že pred 
uradno otvoritvijo

VpeteksejevhoteluNaturavLačji 
vasi na enodnevnem obisku mudil 
utemeljitelj Ljubljanske banke Niko 
Kavčič. Obisk je vreden pozornosti 
predvsem zaraditega, ker je Kavčiča 
predsednik države dr. Janez Dr
novšek nekaj dni pred tem odlikoval 
z zlatim redom za zasluge. Kavčič je 
odlikovanje prejel za delo in zasluge 
v dobro slovenskemu narodu, še 
posebej za pomemben prispevek pri 
vzpostavljanju temeljnih razmerij v 
bančništvu ter gospodarske in fi
nančne moči Slovenije.

Hotel ob vznožju planote Veniše v 
Lačji vasi je sicer tik pred otvoritvijo. 
V času zaključka naše redakcije naj 
bi bil opravljen tehnični prevzem, 
čemur naj bi sledilo uporabno do
voljenje in s tem zelena luč za 
pričetek obratovanja. Gradnja ho
tela se je glede na prvotni plan ne
koliko podaljšala, saj je bilo potreb
no na ekološko izjemno občutljivi 
lokaciji izvesti kar nekaj zahtevne
jših del, zaostanek pa je bil povezan 
tudi s trdovratno zimo.

Hotel Natura (ime je dobil na os
novi nagradnega razpisa v Savin

Direktor hotela Natura Darko Halužan (desno) je Niku Kavčiču 
razkazal sobe in ostale hotelske prostore (foto: Ciril M. Sem)

Po Drnovšku je Kavčič veliko storil 
za to, da je bil slovenski gospodar
ski in finančni sistem dovolj trden, 
daje lahko prešel tudi nevarna ob
dobja in kasneje v novih razmerah 
po osamosvojitvi uspešno zaživel, 
Slovenija je bila kot samostojna 
država res ustanovljena pred pet
najstimi leti, vendar so bili že prej 
vzpostavljeni dokaj trdni gospodar
ski in finančni temelji.

jskih novicah) bo tako nova turistič
na destinacija v Zgornji Savinjski 
dolini, ki naj bi privabljala tudi neko
liko petičnejše goste iz Slovenije in 
tujine. Apartmaji bodo nudili visok 
standard bivanja, poleg izborne 
postrežbe in kulinarike pa zdravo, 
mirno in človeku prijazno naravno 
okolje. Slovesno odprtje je napo
vedano za začetek avgusta.

Savinjčan, Jože Miklavc

Odprtje hotela Natura je napovedano za začetek avgusta
(foto: Jože Miklavc)



PARK KAMNISKO-SAVINJSKE ALPE

za

S podpisom pisma o nameri za 
ustanovitev regijskega parka Kam- 
niško-Savinjske Alpe so pred
stavniki občin Jezersko, Kamnik, 
Luče, Preddvor in Solčava oživeli 
desetletja staro zamisel o načrtne
jšem ohranjanju in zavarovanju 
tega območja, ki se odlikuje po 
ohranjeni naravi in značilni alpski 
kulturni krajini. V preteklem letu je 
ministrstvo za okolje in prostor, na 
pobudo občin Solčava in Preddvor, 
pripravilo predlog sporazuma o 
sodelovanju pri ustanavljanju reg
ijskega parka, katerega so podpis
ali župani petih občin in okoljski 
minister Janez Podobnik.

Glavni nosilec in financer projekta je 
ministrstvo za okolje in prostor, za 
koordinacijo pa bo v pripravljalnem 
obdobju skrbelo podjetje Logarska 
dolina d.o.o., ki bo za realizacijo 
postavk predvidenih v projektni nalo
gi prejelo od ministrstva 16,7 milijonov 
tolarjev. Del aktivnosti, predvsem 
študij in analiz, ki so pomembne za 
spremembe prostorskih aktov vk
ljučenih občin tega območja, se bo v 
višini 12 milijonovtolarjev financiralo 
tudi iz programa Interreg lil a.

Po besedah direktorja Logarske 
doline Gustija Lenarja mora biti prip
rava na ustanovitev parka, ki bo pred
vidoma zaključena septembra 2007, 
naravnana tako, da se vtem obdob
ju podrobno analizirajo razvojne 
priložnosti in morebitne ovire, ki bi 
vplivale na življenje vključenih preb
ivalcev. Za razliko od dosedanje 
prakse pri ustanavljanju regijskih 
parkov gre tokrat po Lenarjevem pre
pričanju za proces širitve obstoječih 
zavarovanih območij s koriščenjem 
in nadgradnjo dosedanjih upravl
javskih izkušenj v delu obravna
vanega območja.

»Vsi partnerji, vključeni vta projekt, 
menijo, da mora biti bodoči regijski 
park predvsem razvojna priložnost 
za domačine, ker bi, poleg načrtne
jšega ohranjanja dediščine, dal temu 
območju ustrezno geografsko in des- 
tinacijsko prepoznavnost v turizmu, 
ki s spremljajočimi dejavnostmi 
postaja glavni nosilec gospodarske
ga razvoja. Oživitev ideje o ustano-

Gusti Lenar, direktor Logarske 
doline d.o.o. (foto: EM S)

vitvi regijskega parka Kamniško-Sav- 
injske Alpe je lahko morda najust
reznejši odgovor na izzive prihodnos
ti, tudi zaradi novih možnosti finan
ciranja usklajenega gospodarskega 
razvoja zavarovanih območij, ki ga 
EU uvaja kot odgovor na globalni 
odliv kapitala in ljudi s podeželja vgos- 
podarska središča,« razlaga Gusti 
Lenar.

Po njegovem se bodo načrtovane 
meje po ustanovitvi parka lahko 
spreminjale skladno z interesom vk
ljučenih in drugih sosednjih občin, v 
kolikor bodo te ocenile, daje to dobro 
za njihov dolgoročni razvoj. Vse bod
oče aktivnosti bodo temeljile na načrt
nem pristopu in postopnosti, pred
vsem pa na interesu domačinov, da 
priložnosti izkoristijo oziroma opust
ijo, dodaja Lenar, ki s prvim delom 
letošnje turistične sezone ni najbolj za
dovoljen. Glavni razlog za manjši 
obisk v Logarski dolini v mesecu maju 
in juniju je vremenskega značaja.

»Obisk vjuliju je vzpodbuden in up
amo, da bo tako tudi avgusta, kar 
naj bi imelo ustrezne finančne 
učinke. Turistični obisk hribovskih 
krajev je vse preveč odvisen od vre
mena, zato se mnoga prizadevan
ja kar nekako izgubijo,« ugotavlja 
direktor podjetja Logarska dolina in 
dodaja, da bodo v obeh krajinskih 
parkih na Solčavskem predvidoma 
še ta mesec dokončali urejanje 
novega sistema oznak in usmer
jevalnih tabel za obiskovalce, ki bo 
usklajen s predpisi za slovenska 
zavarovana območja.

Savinjčan

INA NAZARJE

Obnova zdravstvene 
postaje in gradnja 
novega vodovoda

V Nazarjah postopoma zaključuje
jo z obnovo fasade na zdravstveni 
postaji. Lani je občina v sodelovanju z 
ministrstvom za zdravje in Zgomjesav- 
injskim zdrav-stvenim domom na 
omenjenem objektu v celoti obnovila 
streho, letos pa se je s pomočjo 
državnih sredstev lotila še obnove 
fasade, ki bo stala okroglih 16 mili
jonovtolarjev.

Z dodatnim izolacijskim slojem na 
starem delu zdravstvene postaje 
bodo bistveno zmanjšali dosedan
je toplotne izgube, z enotno fasado 
pa bo objekt dobil tudi lepšo zunan
jo podobo. Podjetje Remont Celje,

ki je bilo izbrano kot najugodnejši 
izvajalec, bo zamenjalo tudi dotra
jane okenske police.

V tem času je v zaključni fazi tudi 
gradnja vodovoda Bela v Šmar
tnem o Dreti. Po besedah tajnika 
občine Nazarje Jožeta Štiglica so v 
teku še zadnja dela na zajetju in 
rezervoarju, hkrati pa poteka pov
ezovanje obstoječega vodovod
nega sistema z novim. Če ne bo 
večjih težav, bodo v avgustu izvedli 
tehnični prevzem, formalno pa bo 
nov vodovod predan namenu v 
mesecu septembru.

Franci Kotnik

SPLETNA ANKETA NA www.savinja.com

Obnova fasade na nazarski zdravstveni postaji bo stala okroglih 16 
milijonov tolarjev (foto: Nastasja Kotnik)

V prejšnji številki Savinjskih novic smo vas vprašali, ali menite, da je 
Gibanje za ohranitev javnega zdravstva potrebno. Sodeč po odgov
orih sodelujočih v spletni anketi Gibanje za ohranitev javnega zdravst
va podpira 67% anketirancev, 22% pa jih dejavnost omenjenega giban
ja ne zanima.

Mi je vseeno
22%

11%
67%

Tokrat vas sprašujemo, ali menite, da se bo finančna obremenitev 
državljanov z uvedbo novega davka na nepremičnine povečala? Svoje 
mnenje nam lahko zaupate v anketi, ki jo objavljamo na spletni strani 
www.savinja.com. Glasovanje bo potekalo od vključno srede, 26. 
julija, do vključno torka, 1. avgusta 2006. Rezultate glasovanja bomo 
objavili v prihodnji številki Savinjskih novic.



. TRADICIONALNI FLOSARSKI BAL

praznujejo
Geografsko središče Zgornje Savinjske do

line tudi za letošnji občinski praznik priprav
lja vrsto različnih kulturnih, narodopisnih in 
športnih prireditev. Danes ob 21. uri bo v 
Vrbju Flosfest s skupino Orleki. Svečano sejo 
ob 120-letn ici PGD Ljubno načrtujejo za jutri 
popoldne v domu kulture, njej bo sledila  
parada gasilcev in prevzem prapora ter krst 
novega gasilskega avtomobila v Vrbju.

Nedelja je rezervirana za dvojezično mašo v 
čast zavetnika splavarjev sv. Miklavža in za 
sožitje med narodi v cerkvi sv. Elizabete. V gos
tilni na Produ bodo pripravili srečanje ljudskih 
godcev in pevcev. Različne ku ltu rne  in 
družabne prireditve se bodo na Ljubnem odvi
jale cel teden.

V četrtek bodo v Fašunovi hiši predstavili novo 
knjigo o življenju in delu, splavarjev, sekačev in 
žagarjev, v petek pa bodo v dvorani doma kul
ture pripravili občinsko praznovanje s podelitv
ijo občinskih priznanj in predstavitvijo razstave 
del z kiparsko slikarske kolonije v Melišah. Kul
turnemu dogodku bo sledilo družabno srečan
je z domačimi godci in pevci.

Finale vsakoletnega flosarskega praznika na 
Ljubnem je krst "zelenca"

(foto: Ciril M. Sem)

V soboto bo Flosarsko društvo pri Budnovi žagi 
pripravilo atraktivno tekmovanje v plavljenju 
lesa, vrhunec Flosarskega bala pa se obeta pri
hodnjo nedeljo z etnografsko povorko skozi kraj 
in prikazom starih običajev iz življenja splavar
jev. Prireditev bodo tako kot vsako leto sklenili z 
udiranjem splava, vožnjo po Savinji in krstom 
mladega splavarja.

Savinjčan

OBČINA LJUBNO IN 
ORGANIZACIJSKI ODBOR PRIREJATA

46. TRADICIONALNI 
FLOSARSKI BAL

PROGRAM PRIREDITEV
Petek. 28.7.2006
ob 21. uri Flosfest 2006 s skupino 

Orleki (Vrbje)
Sobota. 29.7.2006
ob 16. uri Svečana seja ob 120-letnici 

PGD Ljubno v Kulturnem domu 
Ljubno

ob 18. uri Parada gasilcev in njihovih 
vozil s Foršta v Vrbje

ob 18.30 uri Prevzem prapora, prevzem in 
krst novega gasilskega 
avtomobila v Vrbju

ob 20. uri Gasilska veselica z ansamblom 
Dori v Vrbju

Nedelia. 30.7.2006
ob 10. uri Dvojezična sv. maša v čast 

zavetnika flosarjev sv. Miklavža 
in za sožitje med narodi v cerkvi 
sv. Elizabete na Ljubnem

ob 11. uri Gradimo mostove - sosedje 
bodimo tudi prijatelji -  srečanje 
prebivalcev Ljubnega in 
avstrijske Koroške v Vrbju

ob 16. uri Srečanje ljudskih pevcev in 
godcev -  Gostilna na Produ

Ponedeljek. 31.7.2006
ob 18. uri Olvoritev ceste Fluderski most 

-  Žačka Lipa v Savini
Torek. 1.8.2006
ob 11. uri Predaja ključev sedmih 

občinskih stanovanj v Okonini
ob 18. uri Pokušina jedi iz jagnjetine na 

turistični kmetiji Loger v Savini 
(ponudba jagnjetine do 
konca tedna)

Sreda. 2.8.2006
ob 18. uri Olvoritev obnovljenega dela 

ceste in komunalnih priključkov 
proti pokopališču Rosuije.

ob 21. uri Projekcija filma Flosarji v letnem 
kinu pri Budnovi žagi

Četrtek. 3.8.2006
ob 10. uri Pričetek kiparsko-slikarske 

kolonije Meliše
ob 18. uri Predstavitev knjige o življenju in 

delu flosarjev, vlcarjev in 
žagarjev v Fašunovi hiši

Petek. 4.8.2006
ob 19.30 uri Praznovanjeobčinskega 

praznika, podelitev občinskih 
priznanj in predstavitev 
razstave del z kiparsko-slikarske 
kolonije Meliše v dvorani 
Kulturnega doma Ljubno

ob 21. uri Družabno srečanje z domačimi 
godci in pevci pred 
Kulturnim domom na Ljubnem

Soboto, 5.8.2006
ob 15. uri Tekmovanje v plavljenju lesa -  

Flosarsko društvo Ljubno - 
Budnova žaga

ob 21. uri Flosarski večer s skupino Igor 
in Zlati zvoki 

Nedelja. 6.8.2006
ob 15. uri Etnografska povorka skozi kraj
ob 16. uri Prikaz starih običajev iz

življenja flosarjev, žagarjev, 
vlcarjev in kmečkih opravil v 
etnografski vasi v Vrbju 
Udiranje flosa, vožnja po Savin 
ji, flosarski krst

ob 17. uri Flosarski večer z ansamblom 
Gamsi

PROGRAM ŠPORTNIH IN DRUGIH 
PRIREDITEV

Smučarski skoki -  Pokal flosarja
Smučarsko -  skakalni center v Savini 
(Smučarsko skakalni klub Ljubno BTC)
Petek, 4.8.2006 ob 16.30 uri
Tenis -  Teniški turnir za Pokal flosarja in Memorial
Franja Jakopa
Šport center Jakop
Sreda, 2.8.2006 ob 9. uri (pričetek turnirja) 
Četrtek, 3.8.2006 in petek, 4.8.2006 ob 9. uri 
(nadaljevanje turnirja)
Sobota, 5.8.2006 ob 9. uri -  finale 
Odbojka na mivki 
Šport center Jakop
Petek, 4.8.2006 in sobota, 5.8.2006 ob 10. uri
Kegljanje -  Pokal flosarja
Kegljišče Ermenc
Četrtek, 3.8.2006 ob 17. uri
Planinski pohod na Rajhovko
(zbor v Vrbju -  organizator Planinsko društvo
Ljubno)
Četrtek, 3.8.2006 ob 21. uri 
Mali nogomet -  Pokal flosarja
Klub malega nogometa -  Foršt
Sobota, 5.8.2006 ob 9. uri
Ribištvo -  Binetov memorial
Ribiški dom (organizator Ribiško društvo Ljubno)
Sobota, 5.8.2006 ob 16. uri
Predstavitev starodobnikov
Sobota, 5.8.2006
ob 16. uri -  zborzgornjesavinjskih starodobnikov 
pri kegljišču Ermenc
od 17. do 18. ure -  promocijska vožnja po občini 
Ljubno
ob 18. uri -  ogled starodobnih vozil na Forštu

Prisrčno vabljen i na vse prireditve!

?



7PR0DAJE SE ZAKLJUČUJEJO

Višji popusti, a še
Dva tedna posezonskih razprodaj sta za nami. Trgovci v Zgornji Savin

jski dolini jih ocenjujejo kot uspešne. Kljub precej visokim popustom, do 
50 odstotkov, prevelike gneče v trgovinah ni bilo, a nakupovalna mrzlica 
še ni odveč. Po redni posezonski razprodaji nas namreč čakajo še dodat
ni ali vsaj enaki popusti.

Tokratne razprodaje so se prvič 
pričele drugi in ne tretji ponedeljek 
vjuliju kot prejšnja leta. To so doseg
li trgovci, ki so že nekaj let poudarja
li, da se razprodaje pri nas začnejo 
prepozno in so tako v primerjavi s 
trgovci v tujini zapostavljeni. Nova 
pravila prav tako določajo, da so 
znižanja in druge oblike razprodaj 
dejansko omejene le deset dni v 
letu, in sicer pet dni pred začetkom 
zimskih in pet dni pred začetkom 
poletnih razprodaj. V ostalem času 
se trgovci lahko odločajo za 
znižanje cen po lastni presoji.

Sicer pa prevelike gneče v času 
razprodaj v Zgornji Savinjski dolini 
nikoli ni opaziti. Veliko ljudi se 
odpravi po nakupih v večje trgov
ske centre, tam je zagotovo večja 
izbira tekstila, čeprav se nato mar
sikdaj izkaže, da bi bil nakup doma 
enako ali še bolj ugoden. Kljub temu 
je bila večina trgovcev s tokratnimi 
razprodajami zadovoljna, nekaj 
neprodanih artiklov pa se bo z enaki
mi ali še ugodnejšimi popusti pro
dalo v avgustu.

V trgovini Unisex na Ljubnem ob 
Savinji so nam zagotovili, da je

Potencialne kupce je treba o razprodajah obvestiti, možnih načinov
pa je več (foto: Tatiana Golob)

To je bilo opaziti v večini trgovin, saj 
prodaja s precejšnjim i popusti 
poteka že vse od junija dalje. Pa je 
to pripomoglo k uspešnejši proda
ji? Kot so nam zagotavljali domači 
trgovci s tekstilom in obutvijo, je 
možnost znižanj cen po lastni preso
ji vsekakor pripomogla k hitrejši 
prodaji poletnih artiklov. Predvsem 
zato, kervsakdo raje nakupi poletna 
oblačila v začetku sezone, poleg 
tega pa so takšna »predrazprodaj- 
na« znižanja poskrbela tudi za 
mirnejše nakupe. Prevelike gneče 
vtrgovinah ni bilo, za bolj sproščene 
nakupe je bilo tako poskrbljeno.

dosedanja prodaja znižanih artiklov 
potekala odlično. »Ker že brez po
pustov ponujamo cenovno zelo 
ugoden nakup, smo se odločili za 
30-odstotno znižanje, takšni po
pusti bodo veljali tudi v avgustu.«, je 
povedala Štefka Sem, poslovoden
ja v omenjeni trgovini. »Vsekakor 
smo s prodajo zelo zadovoljni, še 
posebej ker je razprodaja v našo 
trgovino privabila tudi kupce, ki nas 
doslej še niso obiskali. Poleg teksti
la je šla zelo dobro v prodajo tudi 
obutev, ki je v naši ponudbi sicer 
šele od pomladi. To je naša prva 
poletna razprodaja, saj še ni minilo

vedno brez gneče
leto dni, odkar je trgovina Unisex 
odprla svoja vrata v tem kraju. 
Ravno zato smo z obiskom pri nas 
zelo zadovoljni.«

razprodaj s tujimi privabilo v Sloven
ijo več tujih kupcev in tako tudi več 
dobička. A pogled na izložbe tujih 
prodajaln pove vse. Medtem ko

Poslovodkinja trgovine Unisex na Ljubnem Štefka Sem pravi, da 
razprodaje ugodno vplivajo na obseg prodaje (foto: Tatiana Golob)

Ker so sosednje države, pred
vsem Italija in Avstrija, s svojimi 
razprodajami še vedno vsaj dober 
teden pred nami, si trgovci še ved
no postavljajo vprašanje, ali bi 
izenačenje začetka slovenskih

slovenske izložbe kupce vabijo 
pretežno s popusti do 50 odstotk
ov, v tujih izložbah neredko zasled
imo plakate s tudi do 70-odstotni- 
mi popusti.

Tatiana Golob
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T r g o v in a  in  p a p ir n ic a  B o h a č
Iztok Vrtač ič s. p., Zadrečka 6, Nazarje

Novo šolsko leto se bo kmalu začelo 
Tudi letos smo pripravili izbor 

potrebščin po zelo ugodnih cenah. 
Sprejemamo naročila za DZ po 

ugodnih pogojih.
Hkrati vas obveščamo, da 

1 6 . avgusta 2 0 0 6  odpiramo vrata 
nove papirnice v Mozirju v novi 

občinski stavbi.
Obiščite nas
od ponedeljka do petka od 8.00 do 12.00 ure
in od 14.00 do 17. ure ter v soboto od 8.00 do 12.00 ure.



ZDRAVSTVENO VARSTVO CELJE

Voda v bazenih na Celjskem  
primerna za kopanje

Pregled rezultatov letošnjih laboratorijskih 
analiz vzorcev bazenske kopalne vode, ki so ga 
opravili na Zavodu za zdravstveno varstvo Celje, 
je pokazal, da so bazenske vode večinoma 
primerne za kopanje. Na zavodu opozarjajo, da 
so za kvaliteto kopalnih voda poleg upravljavcev 
bazenov odgovorni tudi kopalci, še zlasti je pri 
tem pomembno vzdrževanje osebne higiene. 
Podatki o primernosti vode za kopanje morajo 
biti vidni na informacijski tabli pri upravljavcu 
bazena.

Letošnja analiza rezultatovje tako kot prejšnja leta 
pokazala, da so odstopanja nekoliko pogostejša 
pri kemičnih parametrih, ponekod tudi pri izmerjenih 
vrednostih prostega klora. Ker gre le za manjša 
odstopanja od priporočenih vrednosti, je bazenska 
voda večinoma ocenjena kot primerna za kopanje. 
O kvaliteti kopalne vode se lahko kopalci prepričajo 
tudi sami, saj imajo na informacijskem mestu pri 
upravljavcu možnost vpogleda v laboratorijske

izvide kopalne vode oziroma vocene o primernosti 
kopalne vode za kopanje.

K boljši kvaliteti kopalne vode in s tem zmanjšan
ju možnosti nastanka okužb lahko veliko doprinese
jo kopalci sami. »Priporočljivoje, da si telo temeljito 
umijemo še preden odidemo na kopališče. S tem 
odstranimo številne mikrobe, ki se zadržujejo na 
koži, pa tudi znoj, izločke lojnic in propadle celice 
kožne povrhnjice. Ko smo že na kopališču, pa se 
vedno oprhamo pred vsakim vstopom v bazen in 
seveda tudi dosledno uporabljamo prhe za 
razkuževanje nog oziroma vstopamo do bazena 
preko vstopnih bazenčkov.

V bazenu ne pljuvamo in pazimo, da pri plavanju 
ne požiramo preveč vode. Predvsem pa je pomem
bno, da na kopališču redno uporabljamo stranišča, 
ki naj jih nikoli ne nadomesti kopalna voda,« opo
zarja Simona Uršič, dr. med., specialistka higiene na 
Zavodu za zdravstveno varstvo Celje.

Pomembno je tudi, da kopalci z zadrževanjem v 
vodi ne pretiravajo, saj je zaradi izpiranja zaščit

Pri kopanju je treba še posebno pozornost namenjati otrokom
nega kislinskega plašča koža bolj podvržena 
okužbi, prav tako pa je nevarnost okužbe večja 
takrat, koje organizem podhlajen in utrujen. Zato je 
boljše iti v vodo večkrat za krajši čas. V bazenih se 
je treba zavedati tudi možnosti nastanka poškodb, 
zato je treba upoštevati kopališki red.

»Poleg bazenov je v celjski regiji tudi nekaj 
prostorov objezerih in zlasti ob Savinji, ki jih preb
ivalci celjske regije obiskujejo predvsem ob viken
dih. Ti prostori niso urejeni v smislu naravnega 
kopališča - z zagotovljeno varnostjo, z upravl
javcem in kontrolo kvalitete kopalne vode in tudi 
nimajo statusa naravnega kopališča,« je še do
dala Simona Uršič z Zavoda za zdravstveno var
stvo Celje.

/ -----------------------------------
Bazeni in vodotoki na območju
regije Celje

V poletnih mesecih obratuje na kopališčih 
celjske regije več kot 100 bazenov. Nekatera 
kopališča z zaprtimi in odprtimi bazeni obratuje
jo skozi vse leto: Naravno zdravilišče Topolšica, 
Terme Dobrna, Terme Zreče, kopališče Hotel 
Planja, Hotel Sava - Terme Lotus, Terme Olimje, 
Rogaška Riviera, Kopališče Hotel Donat, Hotel 
Plesnik, Zdravilišče Laško, Terme Čatež, kopališče 
ŠRZ Rdeča dvorana Velenje, kopališče Golovec. 
V poletnem času se jim pridružijo še letna kopal
išča v Celju, Šoštanju, Slovenskih Konjicah, Sevni
ci, Orli vasi, Radečah in Preboldu.
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O T V O R IT E V  M E D D R ŽA V N E G A

M EJNEG A P R E H O D A  PA VLIČ EVO  
SEDLO

Z zbliževanjem in povezovanjem pos
tajajo meje med evropskimi državami vse 
bolj odprte. SlovenijainAvstrijastavtem  
duhu eno takšnih povezav še izboljšali, 
saj je bil ob podpori Evropske unije zgra
jen nov objekt mejnega prehoda, cesta, 
ki iz Logarske doline pelje na meddržavni 
mejni prehod Pavličevo sedlo, pa je bila 
posodobljena. Gre za edino povezavo 
Zgornje Savinjske doline z Avstrijo. Pre
novljeno cesto in nov objekt sta sim
bolično predala namenu predsednik slo
venske vlade dr. Janez Drnovšek in av
strijski zvezni kancler dr. Wolfgang 
Schuessel.
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ZA  P O P O L N O  O S N O V N O  ŠO LO  N A  

R E Č IC I
To je bil glavni moto vseh prireditev, ki 

sosevtednuod30.junijado7.julijazgodile 
na Rečici ob Savinji. Seveda ni šlo zgolj za 
moralno podporo, ampak je bil za novo 
šolo namenjen celoten izkupiček. Glede 
na odličen obisk ga je nekaj gotovo bilo.

S A M O S TO JN A  S LO V E N IJA  IN  
ZG O RN JA  S A V IN S K A  D O L IN A

Na vso srečo neposrednih posledic in 
škode ob minulih vojaških spopadih v 
Zgornji Savinjski dolini ni bilo. Brez škode 
in posledic pa vseeno ni šlo. Zaradi izpada 
jugoslovanskega trga in zaradi močno 
omejenih možnosti izvoza je gospoda
rstvo občine Mozirje že kar v izrednih 
razmerah utrpelo škode za 75 milijonov 
dinarjev. Na občinskem izvršnem svetu so 
ocenili tudi izpad dohodka občinskega 
gospodarstva, če se bodo zaostrene 
razmere nadaljevale do konca leta. V tem 
primeru bo posredna škoda dosegla 
številko najmanj 387 milijonov dinarjev.

Pripravila Tatiana Golob

Franci Kotnik



LJU B N O  OB S A V IN JI

Spoštovanje dediščine naših prednikov
ZmaSita panorama lju to g a  iz 

radimiiste stesiti s temi cerkvami je 
ca rteaep napn̂ j se ocgateßa- ra  
mcpoljj ©dddjjenij osrfefei, posvečeni 
» . Miimažu m M ia jami, M «peta m 
gsEdnutenm potoku Mimoza reta- 
toM itodäiit»Sw iß> fnljtotcß 
je bito iiMimireč tega du© raadwse 
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atam z taarwrtms wìrazi ite g irl iprsto- 
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za pew® ma caifcwnem tara.. Ma 
silowesnHiisitii sejje zttaratìo'weiljto uSomirai- 
oiraoKim powrajBMi mad Mrariinriijp 
MiMiiDtodtamiÌ!!dr.Ram®

je k priložnostnem n p m u  nav
zočim še posebej paedatiil pomeni 
otomjaifj kuHume dediščine, M so 
mam jozppusiii masi prednM.

Segate besede gowomta so tole 
fa# nalašč za domačine »Šempd- 
mrnžantB«,MsDsl!iipDispniralKoi^ 
Ateistom,, Francem Gradnikom, 
domačim župnikom te drugimi do
brotniki y  so pamagdii pri obnovi, 
mcjbdj zaslužni, da toda zanamci 
neiMSnfttospomosomgaKcriop- 
deh s šindkiim sram . Ro t je, da so 
©dretanja ljudi iizpned detona poilfi- 
sodte igw rtoa-ss^spoß toM tp  -  
wredraote,, v sedanjem to n  « e
pnemdtoosnjena

Besedilo in fotografije: 

Franjo Atelšek

Prenovljeno cerkev v Primožu je blagoslovil nadškofijski 
kanonik Jože Goličnik

Akademik dr. France Bernik je spregovoril o pomenu ohranjanja 
kulturne dediščine

Cerkev sv. Primoža in Felicijana krasijo orgle iz leta 1860
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Navdušeni nad lepotami doline in prijaznostjo ljudi
Ongojul$skosobato so predstavni 

ki Čebelarske zveze SA ŠA gostili če
belarske tmtogp in kmete iz Avstrije. 
Ekskurzijo sta organizirata Katoliški 
dom prosvete iz Tinj in Kmečka 
izobraževalna skupnost. Kotosct so 
ob tej priložnosti potey KoIöqov cebe~ 
kijev obiskati še nekatere znameni
tosti Zgornje Savinjske dobne.

Bsstatz jo 'sla wdita Anton fcß ic  
iia Vlito Odd, M pstolastalto»9te 
imdtiolBKdTOSkijpnDSti im Mrdliske- 
ga praffitnega duma Kltajjdtit. Btel- 
nnsefi prognamiffirittoirajo izearap- 
Stega programa Mterneg 1  A. Večina 
toidtaMrte, dama iz lin j te Siito- 
sajeidta pii iTiKBS praiič, w i po wštii pa 
saldili immiišenii nad moto potopim 
ip gosta jubnosp dornnaww..

Poltem Iko so sii ogledal Muzej 
gnzdarSlw lira ItesatSta w IMazaijdtii,

so se usItoKiil na fametliip Zemlik k 
Pustem poip to Rmtraji M iju .Tu sa 
p  pritodli gcsJiiltejji s prow zgotnnje- 
satojsto dobrodošlico, Upr mn mant- 
jpeoflD ur* želodca, rili jto & tta , iraii 
« S ite  inntetadij iizpod prstov rnltode- 
gatarmOTiknirja.
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Ste are® Motto Rumo# je dbiStovdl-

®em k tedttt) beseddti orisal tom če- 
bötarjarija pii nas. GoSjesobfflizredno 
presenečeni, fato je v Stavenf ddbro 
trejer»zdravstveno varato^ 
imqpiöeteiaiiirraTOljosedtemwtor^ 
jßv te tofcej fantdtp* siffitoratoev s 
poarocja oeoelagenja oesar po tijhi ne 
poznajo, udi naaKsKifstem karostom 
'i^Wlat|osdtovffirKtotoeioS0!Oii|Sto

sitto, WzaWevaijQQVstejSki pretèsi 
a doptjqjo se tudi ztarabe, tato da pri- 
haja do mešanja pasme.

Po tosto čebelarjev so si gostje 
ogletototatectetotemuẑ vGom- 
jem Grato ter park cvetja Mozirski gaj. 
Polni lepih vtisov so se proti večeru 
wni tonov.

Mar|a Lebar

Skupinska fotografija obiskovalcev iz Avstrije in gostiteljev na kmetiji Zernik v Pustem Polju {(foto: MILj



V Savinjskih novicah smo že nekajkrat omenjali izjemne uspehe debaterk iz Osnovne šole Rečica 
ob Savinji. Mlade debaterke so ob mentorskem vodstvu Janija Prgiča dosegle nekaj odmevnih 
rezultatov, na državnem prvenstvu je ena od ekip osvojila drugo mesto, kot posameznice pa so 
jezične Rečičanke posegle po najvišjih uvrstitvah.

Seveda so se za te uspehe morale kar precej 
potruditi, vsi skupaj pa so v delo vložili veliko popol
danskih ur. Poleg tega so tovrstna celodnevna 
tekmovanja v oddaljenih krajih povezana s prece-

Debaterke z mentorjem Janijem Prgičem na
enem od zadnjih srečanj v kampu Menina
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jšnjimi stroški, zato so učenke z Rečice za pomoč 
zaprosile nekaj sponzorjev, katerim se zahvalju
jejo za njihovo uvidevnost.

Med mnogimi, ki so se odzvali prošnji učenk z 
Rečice, je bil tudi Jure Kolenc iz kampa Menina. 
Jure je učenke in njihove najbližje povabil na počit
niški piknik. Tako so mlade debaterke dobile 
priložnost za ponovno srečanje, mogoče tudi 
slovo, saj nekatere med njimi odhajajo v srednje 
šole. Jezične Rečičanke je Juretova poteza, pa 
tudi hrana, precej navdušila, zato se mu zahvalju
jejo za izkazano pozornost.

Lara Sellšnik
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Ličnova je poudarila, da so tovrstna srečanja 
pomembna zaradi izmenjave izkušenj, kijih ima
jo posamezne župnijske skupine pri svojem kar
itativnem delu. Čeprav je osnovni namen povsod 
enak, pa je v vsaki župniji, dekaniji ali škofiji pris

otna tudi specifika značilna le za določen teri
torij. Tako seje Koprčanom zlasti zdel zanimiv 
mozirski projekt, da obiščejo vsakega novoro
jenčka na domačem območju, pa tudi izvedba 
srečanja starejših in invalidov, saj le-tem Mozir- 
jan i zagotovijo tudi prevoz in spremstvo na 
srečanju, če je to potrebno.

V koprski škofijski karitas se najbolj izrazito 
posvečajo delu v skladišču s hrano in obleko, 
izpostavili pa so tudi svoje dobre izkušnje s 
posvojitvami na daljavo in sicer v Banja Luki, ki 
jih uspešno izvajajo že vrsto let. Podrobno so 
opisali tud i zahtevno delo v materinskem

domu, kar je bilo za Mozirjane še posebej zan
imivo, saj bo podoben dom kmalu zaživel tudi 
v Mozirju,

Prav zdaj v mozirski karitas pripravljajo počitni
ške delavnice, kamor vabijo »majhne in velike«, ki 
želijo en teden preživeti v dobri družbi in se zaba
vati, pa tudi kaj naučiti. Delavnice bodo potekale 
v tednu od 7. do 11. avgusta v župnišču v Mozirju 
in sicer od 9. do 12. ure. V program so zapisali, 
da bodo prisluhnili pravljicam, se naučili kako 
nemško besedo, peli, igrali, delali z glino, slikali, 
kvačkali, odšli pa bodo tudi na krajši pohod.

Marija Lebar



Piše: Aleksander Videčnik

Rcifeou zaklad
Tisti, ki so mi to zgodbo povedali, so trdili, da ne 

gre za izmišljotino, pač pa, da seje opisano res 
dogodilo. Krajina ob Lučnici je glede naravnih 
lepot nekaj posebnega. Danes je seveda bolj 
poseljena, kot pa je bila v času dogajanja te 
zgodbe.

Na Rakovem posestvu je bila jama, ki soji rekli 
Rakov pekel. Ni bila deleč od domačije. Tam blizu 
pa je bila kmetija Sunčnik, na kateri se je rodil 
pripovedovalec tega dogodka. Kot hlapec seje 
udinjal pri kmetu Riherju, ime pa mu je bilo Mat
evž. Vedno znova je rad otrokom pripovedoval, 
kaj se je zgodilo, daleč pred prvo svetovno vojno, 
na Rakovem.

Neki goljuf je izvabil precej denarja od Rakovih, 
tudi oče, ki je delal kot olcer, je izgubil vse pri
hranke. Takole je bilo. Pri Rakovih seje lepega dne 
pojavil imenitno oblečen »gospod«. Lepo je gov
oril in prepričljivo deloval, koje zatrjeval, da poz
na skrivnost jame Rakov pekel. Tam daje zlato, le 
najti ga je treba.

Domači so si mislili, takle gospod pa verjetno le 
kaj ve, česar mi ne. Posebno prepričljivo je 
deloval, koje omenil, da zna ravnati s »kolomon- 
om« (čarovniška knjiga, op. A.V). Prav s pomočjo 
te knjige bo našel zlato, potem bodo vsi bogati, 
tako Rakovi kottudi on sam, je zatrjeval »gospod«. 
Hkrati je poudaril, da bo to sicer zahtevno delo, 
toda on ima izkušnje...

Prvi večer, ko je prespal pri Rakovih, je zvečer 
molil z družino vred rožni venec, celo molil je 
naprej. To je utrdilo prepričanje pri domačih, da 
takle pobožni gospod res veliko ve in je seveda 
pošten, torej ne more lagati. Naslednji danje šel 
v jamo in se po nekaj urah spet vrnil. Rekel je 
domačim, daje v jami zagotovo zaklad in da gre 
tu za te vrste zaklad, ki se najde le, če se prej 
odkrije njegov dvojček, ta pa je v Sarajevu.

Prepričal je domače, da so dali svoj denar v 
posebno zlato skrinjico, ki jo je imel pri sebi. To da 
je čarobna skrinjica, je še trdil, z njo bo moč odkri
ti zaklad, če bo v njej dovolj denarja. Spet je krenil 
vjamo. Kmalu se je vrnil in ugotovil, da je v skrinjici 
premalo denarja in zato ne »vleče«. Domači so 
postrgali poslednje denarce, m ožje skrinjico 
skrbno zaklenil in ključ predal Rakovim.

Tretji dan, ko seje vrnil iz jame, je povedal, daje v 
skrinjici še vedno premalo denarja in naj preskrb
ijo še kaj zlatnikov, saj se jim bo to tisočero povrnilo. 
Rakovi so si pri sosedu izposodili nekaj denarja in

3 z  moje beležn ice...
mu obljubili delež iz zaklada. Gospodje končno 
v jam i ugotovil, da je vse v redu, povedal pa je, 
da mora sedaj v Sarajevo in tam odkriti zaklad, 
potem bo tudi ta v Rakovem peklu dosegljiv. 
Predlagal je, da gre kdo od domačih z njim v 
Sarajevo, ključ od skrinjice pa tako imajo že Ra
kovi.

Dogovorili so se, da gre kmet Sunčnikz njim na 
pot. Odhod je bil dogovorjen za prihodnji dan. 
Zvečer je »gospod« položil skrinjico na mizo v hiši 
in zraven kolomon in rožni venec. Toda možakar 
je že prej izpraznil skrinjico. Zjutraj sta s sosedom

krenila na dolgo pot. V Sarajevu je »gospod« na 
železniški postaji velel Sunčniku, da ga počaka, 
ker mora na stranišče in se takoj vrne. Sunčnikje 
zaman čakal na postaji, goljufa ni bilo od nikoder. 
Ubogi Sunčnik seje dolgo vračal iz Sarajeva, saj 
sije moral sproti kaj prislužiti, daje imel za vožnjo 
in preživetje. Ko je končno prispel domov, so 
skupaj z Rakovimi lahko ugotovili le, kako jih je 
»gospod« opeharil.

Te zgodbe seje dobro spominjal Alojz Plaznik, 
ki je na Riherskem še kot otrok večkrat poslušal 
pripoved hlapca Matevža.

Hndrejckoua laua
Še danes je slišati domačine, ki rečejo površini 

pri Riherskem logu »Andrejčkova lava«. Davno je 
tega, ko so fante za vojsko preprosto lovili. Zato 
so se skrivali po gozdovih, da jih ne ulovijo. An- 
drejčekz Riherske kmetije je imel smolo, ujeli so 
ga in služil je dolga leta v mornarici v Pulju. Ko se 
je postaran vrnil domov, seje rad kopal v Lučnici, 
tam blizu Riherskega loga.

Pravzanimivoje bilo ob nedeljah, ko so se ljudje 
vračali od maše. Kar trumoma so hodili gledati, 
kako Andrejček v vodi ne potone. No, tedaj na 
deželi v glavnem niso znali plavati, zato so obču
dovali plavalca v vodi, kako plava. Kaj takega so

prvič v življenju videli in kar niso mogli dojeti, kako 
se človek lahko drži na vodi, ne da bi potonil.

Obstajajo pa tudi Andrejčkovi požari. Kako uro 
hoda iz doline, tam pod Rogatcem, je imel An
drejček kake 3 hektare jelševega gozda. Delalje 
požare, daje na njih sejal pšenico in rž. Oboje je 
potem znosil v mehih v dolino in zrno tam proda
jal. Pripravljal je tudi slamo za pokrivanje streh 
(škop). Zatoje moral žito »štrihati« in ne mlatiti. To 
je delal na podu tako skrbno, daje slama ostala 
nepoškodovana. Potem sije naredil »vlačuge« in 
na njih privlekel pridelek v dolino. Od tod izvira 
poimenovanje tistega kraja pod Rogatcem.

m rlič se je prebudil ...
Valentin Lesjak iz Šmihela m ije opisal zanimiv 

dogodek v njegovem kraju. Pred grozečim neu
rjem je cerkovnik zvonil proti toči. Tedaj je bil šmi- 
helski cerkovnik Reberšak. Bilje zanimiv človek, 
veliko je znal, celo za orgle je sedel in zaigral. 
Neutrudno je zvonil, da bi pregnal neurje.

Koje nevihta minila, ga ni bilo domov. Žena gaje 
šla iskat in ga tam našla negibno ležečega na tleh. 
Prepričani, da je ga je ubila strela, so v žalosti 
pripravili mrtvaški oder v mežnariji. Žena seje po

napornem dnevu namenila k počitku, ko so se 
odprla vrata kuhinje in vstopil je Reberšak, njen 
mož. Hudo seje prestrašila, saj je mislila, da stoji 
pred njo prikazen.

Mož jo je, nevede kaj se je z njim zgodilo, vpraš
al, zakaj neki je ležal med cvetjem in svečami... 
Žena mu je obrazložila, kako je mislila, da gaje 
ubila strela. Kot so pozneje ugotovili, je strela res 
udarila v zvonik, zato ga je vrglo na tla, kjer je 
omedlel in ostal v globoki nezavesti.

Sščemo sta re  fotografije

Solčavska dekleta na prvem tečaju leta 1928. Sliko nam je posodila Terezija Jurjevec -
Klemenšek iz Solčave.



Vlagatelji po vsem svetu smatra
jo zlato kot eno najvarnejših naložb, 
morda tudi zato, ker ima poleg tržne 
tudi svojo notranjo vrednost. Če ste 
torej ob vse bolj pereči bližnje- 
vzhodni krizi in inflacijskih pritiskih v 
največjih svetovnih gospodarstvih 
preveč zaskrbljeni, da bi varčevali 
v vrednostnih papirjih ali denarnih 
sredstvih, se lahko odločite, da 
boste del svojega premoženja in
vestirali v zlato.

Cena unče zlata je od začetka 
letošnjega leta poskočila že za 
trideset odstotkov, analitiki pa 
predvidevajo, da se bo rast vred
nosti zlata nadaljevala tudi v pri
hodnje. Ob zaostritvah v razvitih

MARIJAN DENSA,
vodja odseka za gojenje 
in varstvo gozdov,
Zavod za gozdove Slovenije,
OE Nazarje

Z obžetvijo odstranimo trave, 
zelišča, praproti in tudi mlade 
poganjke grmovja (maline), ki bi 
prerasle mladje in ga zadušile. Vse 
to skupaj imenujemo podrast, v 
pogovornem jeziku pa pogosto 
»plevel«, kar pa gozdna podrast 
zagotovo ni. Podrastje sestavni del 
gozda, ki opravlja številne naloge: 
varuje tla pred izsušitvijo in erozijo, 
nudi skrivališče in je hrana številn
im prebivalcem gozda. Če pa se 
preveč razraste, ko želimo določen 
del gozda obnoviti (pom laditi), 
lahko predstavlja oviro za razvoj 
mladega gozda. Zato jo odstranimo 
z obžetvijo.

Ločimo obžetev sadik in obžetev 
naravnega mladja. Glavnino ob-

POSKRBIMO ZA SVOJO VARNO PRIHODNOST

Če ne zaupate niti denarju niti 
vrednostnim papirjem ...

svetovnih gospodarstvih se nam
reč vlagatelji radi odzovejo z na
kupi zlata, dodatno povpraševan
je po tej plemeniti kovini pa pov
zročajo Kitajska, Indija in Rusija, ki 
kupujejo zlato za svoje hitro nar
aščajoče mednarodne denarne 
rezerve.

V lagan je  v tako im enovano 
naložbeno zlato je mogoče tudi 
v Sloveniji. Po pisanju časnika Fi
nance se s trgovan jem  z na
ložbenim zlatom trenutno ukvar
ja  le eno podjetje, ob narašča
jočem prometu pa ne gre dvom
iti, da se bo hitro pojavila tudi 
konkurenca.

Trgovanje je mogoče z zlatimi ko
vanci in palicami. Kovanci so zakon
ito plačilno sredstvo v državi, kijih je 
izdala, njihova cena pa se določa 
na borzi. Teža palic se giblje od en

ega do tisoč gramov, teža kovancev 
pa od dvajsetine unče do desetih 
unč (1 unča = 28,35 g).

Podjetje prodaja zlato po trenut
ni dnevni dolarski borzni ceni, ki se 
preračunava v tolarje po dnev
nem tečaju Banke Slovenije, k 
temu pa je treba prišteti še stroške 
kovanja, prevoza, zavarovanja in 
manipulativne stroške. V končno 
prodajno ceno se vključ ijo  še 
stroški trgovca.

Pri 1000-gramski palici znaša ta 
delež do tri odstotke nad borzno 
ceno, pri kovancu teže ene unče 
pa do šest odstotkov. Torej -  man
jša je teža, večji je pribitek, zato je 
bolj racionalna naložba v enote 
zlata večje teže.

Zlato je visoko likvidna naložba. 
Za razliko od nas ga lahko v tujini 
prodate skoraj v vsaki poslovni

banki, dodatno priv lačnost pa 
predstavlja ugodna davčna poli
tika.Tako kotv Evropski unijijetudi 
v Sloveniji trgovanje z naložbenim 
zlatom  oproščeno p lačil vseh 
davščin, fiz ične osebe pa so 
oproščene tudi davka na kapital
ski dobiček.

In še odgovor na pomislek glede 
pristnosti kupljenega zlata. Vsi 
naložbeni zlati kovanci in palice 
morajo imeti vtisnjen certifikat, ki 
daje informacijo o lastnostih izdel
ka, za katere jamči država porek
la. Oznake na kovancih so ime ko
vanca, nom inalna vrednost, 
država porekla, teža, čistota in let
nica izdaje, na palicah pa naj
demo ime in znak kovnice, težo, 
čistoto In serijsko številko posa
mezne palice.

Franci Kotnik

Obžetev mladju - prvo v vrsti 
negovalnih del v mladem gozdu

žetev predstavlja obžetev sadik, 
obžetev naravnega mladja je malo. 
To pa zato, kerje gostota naravnega 
mladja nekajkrat večja od gostote 
sadik, zato mladje bolj zastira tla in 
onemogoča razvoj podrasti. Mlad
je iz podmladka je tudi bolj tršato, 
kompaktno, in s svojimi krošnjami 
bolj zastira gozdna tla kot sadike. 
Zato je treba opraviti obžetev nar
avnega mladja ponavadi le na na
jboljših rastiščih, kjer je podrast res 
bujna.

Pri nasadih pa je precej drugače. 
Sadike so posajene redko, danes 
sadimo že z gostoto 2000 sadik 
na hektar. Ker so gozdna tla v na
sadih močno osvetljena, se v njih 
ponavadi hitro razvije bogat 
zeliščni sloj. Tem se pridružijo še 
trave in praproti, nato še 
grmovnice. Govorimo o posečni 
vegetaciji. Ta sadikam odvzema 
rastni prostor, hrano in svetlobo, 
sadike slabo rastejo in na koncu 
lahko sadike povsem preraste in 
sadike odmrejo. Nasad brez 
obžetev uspe zelo redko.

Kdaj in kako izvajamo obžetev 
mladja?

Obžetev izvajamo v poletnem 
času, ko spomladanski rastni po
drasti že izveni. Takrat so mlada 
drevesca že tudi dovolj olesenela. 
Če žanjemo prezgodaj, spomladi, 
so zelišča in ostala podrast še nizka 
in še ne ovirajo sadik, hkrati pa ima
jo veliko rastno moč in zato nanovo, 
ponavadi še bolj bujno poženejo. Če 
žanjemo pozno, vjesenskem času, 
pa se do tedaj podrast lahko močno 
razraste.

Zlasti robida pa tudi malina lahko v 
ugodnih razmerah povsem pre- 
rasteta in prekrijeta sadike. S tem jih 
lahko tudi poškodujejo in sadike ne 
rastejo več ravno. Podobno je z or
lovo praprotjo. Tako je delo pri pre
pozni žetvi zelo težko in zamudno, 
opraviti moramo veliko več dela kot 
ob pravočasni obžetvi, učinek 
našega dela pa je lahko zaradi 
poškodovanih in povitih sadik že 
zamujen.

Žanjemo lahko enkrat ali dvakrat 
letno, ponovitev je odvisna od ras

tišča (bujnosti vegetacije) in od vi
šine (starosti) sadik. Oziramo se na 
odnos med sadikami in vegetaci
jo; krošnje sadik morajo rasti neo
virano, pozimi jih podrast, ki jo bo 
prekril in obtežil sneg, ne sme »po
tegniti« k tlom. Če je vegetacija 
glede na sadike bujna, žanjemo 
dvakrat letno, prvo žetev opravimo 
do začetka julija, drugo do začet
ka septembra.

Podobno velja, če so sadike izrazi
to majhne. Če žanjemo enkrat let
no, opravimo žetev od konca julija 
do začetka avgusta. Žanjemo tako, 
da podrast okoli sadik odstranimo 
v obliki lijaka. Z orodjem potegnemo 
vedno proč od sadike, daje pones
reči ne odrežemo. Orodje vlečemo 
od tal pri sadiki poševno navzgor 
pod kotom okoli 45 stopinj. Tako 
nastane okoli sadike lijak, ki pre
preči, da bi se nepožete rastline 
podrasti zvrnile na sadiko in jo za
dušile.

Sadika ima dovolj prostora in svet
lobe, cilj obžetve smo dosegli. Zato 
govorimo o obžetvi in ne več o žetvi.



Na preostali površini pa se podrast 
(zelišča) lahko razvija naprej. Tako 
ima rastlinojeda divjad dovolj hrane 
in preko poletja načeloma manj 
ogroža sadike. Ker nismo želi po 
vsej površini, smo za delo porabili 
manj časa.

Le če je nevarnost preraščanja 
robide ali srobota preko sadik, je 
treba požeti posečno vegetacijo po

MARIJA JURAK TROGAR
svetovalka za prehrano

Nazadnje smo se seznanili s cilji 
Resolucije o nacionalnem progra
mu prehranske politike 2 0 0 5 - 
2010. Resolucija je resna zadeva, 
ki jo je sprejela naša vlada v imenu 
in za dobro državljanov. Kot 
državljani -  davkoplačevalci, ki se 
zavedamo, da se za take reči pora
bi naš težko prisluženi denar, ki ga 
po uradni dolžnosti prispevamo v 
proračun, bi se morali maksimalno 
potruditi, da bo denar prišel k pridu.

To pomeni, da mora vsak od nas 
jesti tako, da bodo doseženi sredn
jeročni cilji resolucije oziroma živeti 
tako, da bo maksimalno zdrav, vsaj 
dokler ne bo izpolnil pogojev za 
upokojitev, potem pa je najbolje, da 
čimprej zdrav umre, da ne bo treba 
delovno še aktivnim sodržavljanom 
dajati denarja za pokojnine, da bi si 
bolni upokojenci lahko kupili zdravi
la, kijih na zdravstveno zavarovan
je ne morejo dobiti.

Post danes ni lahko dosegljiva 
dobrina, zato začnimo pri teži. 
Izhajamo iz v resoluciji naveden
ega dejstva, da je prekomerno 
hranjenih že 55 odstotkov Slo
vencev. Le kje sojih dobili? Poskusi
mo ugotoviti na enostaven način, s 
pomočjo izračuna indeksa telesne 
mase (ITM). Svojo težo v kilogramih 
delimo s kvadratom lastne višine v 
metrih.

Na primer: mojih 73 kg delim z 
2,82 m2 (=1,68 m x 1,68 m). Do
bim 26 in zdaj lahko še v Savinjskih 
novicah preberem to, kar vidim, če 
se pogledam v ogledalo -  da sem

celotni površini. V tem primeru 
moramo opraviti obžetev dvakrat 
letno. Žal pri tem ponavadi poža- 
njemo tudi naravni vznik.

Najpogostejše orodje pri obžetvi 
je srp. Gozdarski seveda, ki je 
močnejši od kmečkega, čeprav 
gre delo tudi tem kar dobro od rok, 
le nabrušen mora biti dobro. 
Obžetev se izvaja tudi z vejnikom,

zlasti, če je več grmovja. Če pa je 
treba obžeti celotno površino, pa 
uporabimo tudi koso s krajšim ko- 
siščem. V tem primeru moramo 
zelo paziti, da ne odkosimo tudi 
sadik. Zato je dobro, da v nasadih, 
kjer je vegetacija zelo bujna in 
bomo morali opraviti obžetev po 
celotni povržini, sadike označimo 
z markirnimi količki. Tako med nji

mi ne bo preveč »žrtev«.
Obžetev mladja je negovalno delo, 

ki ga lastniki gozdov v primerjavi z 
drugimi negovalnimi deli kar radi 
opravljajo, saj je učinek viden takoj; 
mlada drevesca so spro-ščena in 
lažje in lepše rastejo. Delo je tudi 
enostavno, ni toliko težavno kot so 
druga negovalna dela in tudi z orod
jem za obžetev je lahko rokovati.

Smo med prekomerno hranjenimi?
prekomerno hranjena (po doma
če: predebela). A samo za eno 
enoto, kajti za vsak slučaj (da ne bi 
potrošnja preveč upadla), se je 
država v resoluciji odločila, da so 
prekomerno hranjeni le tisti drža
vljani, ki imajo ITM večji od 25. Še 
drugače lahko lepo rečemo, da 
imajo povečano telesno težo. Tisti z 
ITM nad 30 so debeli in v teh primer
ih se debelost smatra kot bolezen 
in jo medicina zdravi tudi z regis
triranimi zdravili.

Za večino ljudi velja, da so prede
beli že, če imajo več kilogramov kot 
je njihova višina v centimetrih nad 
enim metrom. Ne gre le za estetski 
vidik debelosti ampak že za 
zdravstvene težave, ki se v zvezi s 
tem pojavijo tekom življenja: v 
mladosti, srednjih ali zrelih letih in v 
starosti.

Včasih se kdo tolaži, da bo že shu
jšal, če ali ko bo zbolel. Res marsik
do shujša zaradi bolezni, še več pa 
je takih, ki bi morali shujšati, da bi 
ublažili ali zmanjšali posledice 
bolezni, a nikakor ne morejo, ker ne 
morejo spremeniti sebe in svojega 
načina življenja, imajo presnovne 
motnje ali več različnih bolezni, ki 
izključujejo določene diete... Ali pa 
shujšajo in imajo probleme s prev
eliko kožo, podkožnim tkivom, osla
belim srcem ...

Težji smo, bolj mora garati naše 
srce, da prečrpava kri po obilnem 
telesu (približno 10 odstotkov tel
esne teže je teža krvi) in če smo 30 
let predebeli, mora srce 30 let čr

pati večjo količino krvi. Večina src 
je žal takih, da zato prej odpovedo 
ali pa zahtevajo popravilo. Podob
no je še z nekaterimi drugimi orga
ni v našem telesu.

Torej ugotovili smo, daje bolje, da 
imamo vse življenje bolj zmerno 
težo - ITM maksimalno 25. Za 
zdravje idealen ITM je 19 do 21, kar 
pomeni, da so suhci bolj zdravi kot 
debeli.

Verjamem, da poznate tudi kake
ga bolnega suhca. A ne tolažite se s

tem. Večina ugotovitev oziroma trd
itev v našem življenju velja na inter
valu od 51 do 99 odstotkov. Če gre

za trditev, ki naj bi veljala, pa ni v tem 
intervalu, je napačna in v resnici ne 
velja oziroma velja na intervalu man
jšem od 50 odstotkov. Zdaj vemo, da 
nič ni absolutno, zato si priznajmo, da 
nas je 55 odstotkov predebelih in 
pričnimo z dieto.

Dieta ni nekaj začasnega. Če je 
začasna, je neuspešna na daljši rok. 
Dieta je zdrav način življenja, ki je 
lahko za vsakogar malo drugačen, 
za rezultat pa mora imeti zdravje kot 
najbolj trajno dobrino v življenju. Zato 
danes zdravniki vse manj predpisu
jejo diete.

Vsak posameznik se mora sam 
seznaniti z delovanjem svojega tele
sa in z načinom prehrane in življen
ja, ki mu bo zagotovil optimalno 
zdravje, sicer sije »sam kriv«, da ni 
zdrav. V kapitalizmu država sprejme 
resolucijo, ljudem svetuje in pripo
roča, a nikoli ne ukazuje in zapovedu
je, kaj in kako morajo -  ker to v sodo
bni potrošniški družbi preprosto ni 
mogoče.

DRUŠTVO GMAJNA ŠENTJANŽ

Prvo srečanje 50-letnikov
in

Neutrudni organizator Jože Mlinar iz Šentjanža seje pod okriljem razve
drilnega društva Gmajna lotil organizacije prvega srečanja Abrahamov 
Savinjsko-Šaleške regije. Pod šotorom pri Mozirskem gaju se bodo zadnjo 
soboto v avgustu zbrali tisti, ki so ali še bodo v letu 2006 praznovali svoj 50. 
rojstni dan. Program srečanja bo vodila Darja Vrhovnik, ki bo poskrbela tudi 
za to, da se bodo našli rojeni na isti dan, kar bo zagotovo nadvse zanimivo. 
Z živo glasbo in dobro kulinarično ponudbo zna biti prvo srečanje Abra
hamov Savinjsko-Šaleške regije za marsikoga nepozabno doživetje.

KF

Portal Saviidske doline
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Kako izračunamo indeks telesne mase (ITM)? 
ITM = telesna masa [kg] / (višina [m])2
1  ITM ■ n i  k  telesna masa ' m

do 19 nizka
fll9do 25 1 normalna 4 ^  HH |

25 do 30 povečana (debelost 1. stopnje)
30 do 40 1 prekomerno povečana (debelost 2. stopnje) ( l i l
40 in več izredno povečana (debelost 3. stopnje)



V 1. SKL -  skupina vzhod III in v B. SKL -  skupi
na vzhod II so 11. junija prvi del državnega 
prvenstva končali pioniiji nazorskega košarkar
skega kluba. Gre za košarkarje stare 14 let in 
mlajše. Lansko leto je takšna generacija, seve
da z drugimi nosilci igre, z 22. mestom dosegla 
izjemen uspeh, ki ga letos žal ne bo mogoče 
ponoviti.

Prva liga je tekmovanje za naslov prvaka Slov
enije in težka skupina v prvem delu realno ni do
puščala kaj več. Nazarčani so dvakrat izgubili z 
Union Olimpijo A, Litijo, Lastovko A in Domžalami 
A ter dvakrat premagali Calcit Mavrico A. Na
jvečje breme na tekmah so nosili Sergij Potočnik, 
Žiga Plesnik, Aljaž Paulič in Miha Ugovšek, 
poznala pa seje odsotnost Jake Planovška, ki

seje poškodoval že na začetku lige.
Zaradi nekoliko spremenjenega sistema se 

bodo na osnovi rezultatov iz prvega dela v 
drugem delu Nazarčani letos v skupini A3 vzhod 
borili za uvrstitev od 25. do 36. mesta. V ta del 
bodo tako kot Kamničani prinesli s seboj izide iz 
prvega dela, v preostalih osmih tekmah med 17. 
septembrom in 19. novembrom pa se bodo po 
dvakrat pomerili z ekipami Banex Safcol iz Slov
enskih Konjic, KD Borut Besedič Čiro iz Maribo
ra, Hopsi s Polzele in Velenjem.

V B. SKL, kjer igrajo praviloma še mlajši koša
rkarji kot v prvi in drugi ligi, so Nazarčani 
dvakrat premagali trboveljski Rudar in enkrat 
Elektro C, s katero so enkrat tudi izgubili, 
dvakrat pa so klonili proti Pivovarni Laško B. V 
svoji skupini so tako zasedli drugo mesto,

uradne sestave skupin za drugi del pa Koša
rkarska zveza Slovenije še ni objavila. Pričak
ovati je, da se bo ekipa Nazarje B v jesenskem 
delu dvakrat pomerila z Dravogradom, Mari
borom B, Elektro B in Lastovko B.

Pod vodstvom trenerjev Jelšnika in Gelba 
generacija trinajstletnikov, v kateri trenutno 
izstopa Aljaž Paulič, zelo hitro napreduje. 
Odločitev v prvenstvo prijaviti dve ekipi pionir
jev se je pokazala kot pravilna. Poleg trenin
gov in potovanj so seveda tekme tisto, kar daje 
m ladim  športnikom  dodaten motiv za iz
boljšanje svojega košarkarskega znanja. Z nji
hovim trudom in s pomočjo staršev lahko tudi 
v drugem delu pričakujemo spodbudne rezul
tate.

Tomaž Križnik

IZ RADEGUNDE Wm& I • I

S kolesom na Rab -  v enem dnevu
Jernej Trogar je navdušen kolesar. V zadnjih 

petih poletjih je šel le enkrat na morje z avtomo
bilom, štirikrat pa je s kolesom skupaj z očetom 
in prijateljem obiskal otoke Krk, Cres, Lošinj in 
Pag. Letos se je s kolesom na morje odpravil še 
petič zapovrstjo, tokrat sam.

Družina je šla na Rab, domači so odpeljali s 
seboj prtljago, Jernej pa je spravil v nahrbtnik 
nekaj drobnarij, dokumente in fotoaparat ter se 
4. julija ob šestih zjutraj odpravil na pot. Vozil je 
skozi Celje, Mokronog, Črnomelj, mejni prehod 
Vinica in nato na Hrvaškem skozi Bosiljevo, Ogu
lin, Josipdol, do Žute Lokve in Senja. Bilje vetrov
en dan in na Velebitu seje krepko bojeval z burjo, 
vendar je ves dan vozil srečno, brez defekta. v Vinici

V Senju seje že veselil, da bo pred temo na tra
jektu. Toda prekmalu! Na jadranski magistrali je 
le malo naprej od Senja predrl pnevmatiko in po
rabil kar nekaj časa za popravilo. Zadnjih 35 kil
ometrov je prevozil v mraku in temi in komajda še 
ujel zadnji trajekt na Rab.

Mami Mariji seje ob njegovem prihodu odvalil 
kamen od srca, Jernej pa se je navdušen nad 
lastnim uspehom odločil, da gre s kolesom tudi 
domov, kar mu je uspelo, le da je tokrat vožnjo 
moral prekiniti v Mokronogu, kjer ga je ujela nev
ihta. Prespal je v Boštanju in za vrnitev domov 
porabil še naslednji dopoldan. Skupaj je njegov 
marin na tej poti »pridelal« dodatnih 800 kilom
etrov in jih ima skupno že 26.000.

MJ

PD LJUBNO OB SAVINJI

Ljubenski planin« izkoristili sončen dan
Sončnojulijsko nedeljo so ljubenski planinci 

izkoristili za drugi letošnji celodnevni skupin
ski izlet v hribe. Začetek potijih je peljal s planine 
Podvežak mimo Vodotočnega jezera do Ko
rošice. Trije udeleženci so se odločili, da »skoč
ijo« na Ojstrico, ostali pa so se odpravili na 
M oličko planino, kjer so počakali ostale 
udeležence.

Skupaj so nato nadaljevali pot po Zeleni trati 
in v poznem popoldnevu prišli na Dolge trate. 
Tu se razdelili v dve skupini. Nekateri so šli po 
lažji poti na Ravne, druga skupina pa je pot 
nadaljevala po zahtevni poti Hudi Vodul. Na 
planini Ravne so skupaj zapeli nekaj pesmi in 
se dogovorili za nove skupne ture.

Štefan Matjaž -  Stepa



Jamajka - otok sonca in lepih deklet... 
ter velikih nasprotij

Piše: Andrej Kiemenak

Prva in zadnja beseda, ki jo  
človek sliši na Jamajki, se glasi 
»Ye man!« Ko se spom nim  na 
Jamajko, pomislim natopio mor
je, peščene plaže, palme, ba
nane, v roč ino  in fan tas tične  
sončne zahode. Je otok izvirov in 
mnogih rek, po številu prometnih 
nesreč pa zaseda tretje mesto 
na svetu (343  na 100.000 av
tomobilov).

Vožnja s taksiji, kombiji in minibu
si je na Jamajki velika avantura, 
prežeta z adrenalinom. Praviloma 
se vozi po levi, toda ljudje vozijo 
tam, kjer je manj lukenj. V mimo 
vozečih avtomobilih »muzika nab
ija« bolj kot pri nas v diskotekah! 
Obožujejo pevca Boba Marleyja, ki 
je njihova legenda, vir zaslužka pa 
vidijo v barantanju z belci.

Jamajčani nimajo nobenih skrbi, 
skoraj nič ne delajo, mislijo le na 
hrano, pijačo, travo ... 90 odstotk
ov prebivalcev je črncev in mula
tov, vsak drugi ima dolge lase in 
brado z njihovimi značilnimi odbit
imi frizurami (dreadi). To je nekaj 
splošnih vtisov, ki sem jih z Jama
jke prinesel v domovino.

JAMAJKA NA SPLOŠNO
Jamajka leži v Karibskem morju 

18° severno od Ekvatorja. Oddalje
na je kakih tisoč kilometrov od Flo
ride v ZDA Je manjša kot Slovenija 
(10.991 km2), a ima 2,5 milijona

prebivalcev. Domačini so potomci 
črnskih sužnjev iz Afrike. Po 
političnem statusu je parlamentar
na monarhija v Commonvvealthu, 
ima 14 upravnih enot z glavnim 
mestom Kingston. Obdajajo jo otoki 
Kuba, Dominikanska republika, Por
toriko in Haiti. Pokrajina je pretežno 
gorata (apnenec) in pestra s kraški- 
mi pojavi. Najvišje hribovje Blue 
Mountain je visoko 2256 metrov. 
Spada v del sveta, kjer od julija do 
novembra divjajo orkani in hurikani. 
Ima precej visoko stopnjo kriminala.

ZANIMIVAZGODOVINA JAMAJKE
Zgodovina Jamajke je od prvega 

dne, ko je 5. maja 1494 na poti v 
Indijo odkril Krištof Kolumb, poveza
na z Izkoriščanjem belcev in njihovi
mi kolonialnimi apetiti. Današnji

utrip življenja pooseblja tesnobo 
stoletne tlake. Prvi okupatorji Špan
ci so prvotne miroljubne prebivalce 
Aravake zasužnjili in jih preobreme
nili ter tako slabo ravnali z njimi, da 
so vsi pomrli.

Španci so leta 1517 izgubo 
delovne sile nadomestili s črnimi 
sužnji iz Afrike. Po dvanajstih letih je 
Oliver Cromwell nad Jamajko poslal 
angleško vojsko. Španci so v begu 
osvobodili sužnje, Marune, ki so si v 
stoletju in pol nenehnega vojsko
vanja z Britanci zagotovili zavidljiv

obseg samostojnosti. Britanska 
monarhija je uvedla civilno vlado in 
podprla pridelovalce, prodajalce in 
trgovce.

Kingston je leta 1872 postal pres
tolnica Jamajke. 17. stoletje seje 
zaključilo z neuspelo invazijo fran
coske mornarice. Nevarno močni 
so postajali gusarji in osvobojeni 
sužnji Maruni, ki so svobodno živeli 
v hribih, a so ponoči prihajali na plan 
in pobrali pridelek, plantaže pa 
požgali.

Izbruhnila je vojna, Maruni pa so 
bili neulovljivi v svojem gverilskem 
bojevanju. Britanci so Marune 
spravili na kolena šele, ko so un
ičili nasade in jih prisilili k stradan
ju. Prvi pridelovalci so posadili 
tropske pridelke; sladkor se je iz- 
kazal za najbo lj donosnega. 
Široka produkcija je  zahtevala 
povečanje delovne sile, zato seje 
okrepila trgovina s sužnji.

V 18. stoletju je Jamajka posta
la največja pridelovalka sladkor
ja na svetu. Sladkorne plantaže 
so imele hišo za belce - računo
vodje in hiše za sužnje. Če so ujeti 
sužnji preživeli dolgo plovbo, so 
jih donosno prodali. Letno so na 
Jamajko pripeljali več deset tisoč 
sužnjev in jih  pet tisoč letno pro
dali na dražbah, ostale pa izvoz
ili.

Nadaljevanje v prihodnji številk!.

Za Jamajko so značilne peščene plaže, ob obali pa živijo le 
premožnejši prebivalci (foto: Andrej Kiemenak)

Festival FeNS - festival novih 
skladb, že enajsti po vrsti, je tudi 
letos vabil dobre in inovativne glas
bene ustvarjalce z različnimi glasbe
nimi stili iz Slovenije in tujine, da 
predstavijo svoje nove pesmi.

Na najstniškem delu festivala 
Fens je po oceni strokovne žirije 
drugo mesto osvojila 17-letna 
Zgornjesavinjčanka Mojca Bi
tenc. Predstavila seje s skladbo 
Primi življenje, za katero je glasbo 
napisal Danijel Popovič, besedilo 
pa Darja Vrhovnik.

Na tekmovanju, kjer sojo sprem
ljali trije družinski člani, je obetav
na pevka iz Zgornjih Pobrežij nas- 
topila v kreaciji Tanje Polak. Pesem

Primi življenje lahko poslušate na 
spletni strani www.festivalfens.si. 
kjer najdete tudi rezultate internet
nega glasovanja. Na tem glasovan
ju je Mojca prejela kar polovico vseh 
oddanih glasov in prepričljivo 
zmagala.

Klub Zgornjesavinjskih 
študentov že četrtič pri
pravlja Flosfest, prire
ditev za mlade in mlade 
po duši, na kateri bo nore
la skupina Orlek Iz Po
savja.

Poleg omenjene skupine se 
bodo predstavile tudi mlade sku
pine izZgornje Savinjske doline, in 
sicer Black Summer, Kačji pastirji,

Scourge in med-vaška mešani
ca talentiranih glasbenikov/ic 
evropskega formata z imenom 
Frišna župa. Na prireditvi bo 
mogoče jesti, piti in predvsem 
noreti pred in za odrom. Kon
cert bo potekal 28. julija v okviru 
p rired itve  F losarski bal s 
pričetkom ob 21. uri na Ljub
nem ob Savinji.

Alenka
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Materinski dom Škofijske karitas Maribor v
Andrejevem domu

mestitve, zagovomištvo :in spremstvo pri stikih z 
toSfitucyami, pomoč p i urejanju nadaljnjega živ
ljenja, pomoč p i regi, oskrbi h  vzgoji otrok, vk
ljučenost v skupino za samopomoč, sodelovan
je na socialnih delavnicah m socialno-terapevt- 
skih aktivnostih, sirjenje socialne «mreže h  «©inte
gracijo v okolje po zaključku programa.

Ženske v stiski itahkozo pomočzoprašposeb- 
no ali jih na naslov Škofijske karitas napotijo strok
ovne ustanove (centri za socialno delo, porod
nišnice, bolnišnice,, varne hiše, patronažne 
s l u ž b e V  materinski dom sprejemajo ženske, 
ki so državljanke Republike Slovenije, prosilke z 
dovoljenjem za bivanje v Sloveniji in državljanke 
Evropske umjet ki bivajo»Sloveniji m «majodtaka, 
M  je slovenski državijan. V materinskem domu 
lahko uporabnice bivcp do ©rega Dela, na obeh 
tatacijah, »Moraju «mždicdpaboskupaj mogoča 
namestitev desetih žensk in njihovih otrok.

Na Škofijski karitas v Mariboru so zela zadovolj
ni s  sodelovanjem z mozirsko župnijo in prosto
voljci Župnijske karitas Mozirje, še posebej pa iz
postavljajo njihovo pripravljenost za prostovoljno 
delo. Prizodevarpza pomoč materam v stiski v 
okolju Zgornje Savinjske doline pozdravijo tudi 
direktorica denta za sodiate) delo Mozirje Mar
ijana Veršnik Fale. Odzvali so tudi že prvi dona
torji, med njimi BSH Hišni aparati iz Nazarij z izdeF 
ki iz njihovega posiovnegc programa.

Franci Kotnik

Prvi ponedeljek v juliju smo se taborniki Roda 
Sotočje Nazarje-Kokarje zbrali na vsakoletnem 
taborjenju na Lazah. Taborjenja seje udeležilo 
14 tabornikov, med katerimi je  imel najmlajši 
šest let, in sedem vodnikov.

Prvi dan ra sp  pri postcvijanju moli del, že 
naslednji dan p  jje posplo sonc® m zvečer srno 
lahko prižgali taborni ogenj. Taborniki smo lahko 
opravljali tudi različne veščine in se zabavali z 
družabnimi grami. V sredo smo se odpravili na 
pohod na Greto in po reki Dreti spustili splave, ki 
smo jih sami izdelali. V četrtak srno se odpravili 
na raffing k Prodniku, ijjer smo uzivdli v  vodi m 
raznih igrah. Zvečer je bled il še te t novih Somov, 
Id so ga štednji uspešno prestai.

Teden je hitro minil in tako smo v petek poma
gali pospraviti šotore terse poslovili z željami, da 
se naslednje teto zopet srečamo.

Taborniki roda Sotočje Nazarje-Kokarje

Družina in dom naj bi bila varno okolje, v katerem posamezniki bivajo v sožitju in so si v vsestran
sko podporo, žal pa se vse prepogosto zgodi, da ženske niso deležne spoštovanja in dostojanstva, 
ki jim pripada. Ko so najbolj ranljive, so najbolj potrebne pomoči. Na Škofijski karitas Maribor skušajo 
odgovoriti tudi na te potrebe, zato jeseni na območju mariborske nadškofije odpirajo dva materin
ska domova.

Eden iizmed njiju bo » Andrejevem domu v 
Maziju, ki ga je žppnjja Mozirje namenila za kar
itativne namene, drugipa vžalcu vnovem domu, 
M gaje župrijja Zateč prav tetko namenila za teva- 
janje tovrstne karitativne pomoči. Materinski dom 
je namenjen nosečnicam in materam z mlajšimi 
otrobi, ki se zaradi razióni) življenjskih situacij, 
predvsem pa zaradi fEičnego m psihičnega nasil

ja, znajdejo v osebni irn posledično temu stamo- 
vanjski stiski.

Materinski dom nudi začasno rešitev težav, s 
katerimi se.srečujejo ženske v stiski in njihovi otro
ci, in pomeni možnost urejanja samostojnega živ
ljenja ter boljšo sociaino vključenost. V to namen 
materinski dom nudi prvo socialno pomoč m os
ebno pomoč .ženskam iin otrokom, možnost na-

karitativne potrebe ((foto: Benjam in Kanj ir)Župnija Mozirje je Andreje

■

R OD S O T O Č J E  N A Z A R JE -K O K A R JE

Pet dni življenja 
v naravi

Prosteveljae prispevke za materinski dem v Mozirju 
lahke nakažete na transakcijski račun 
št 04173-0001196398 sklic 00 29414.

M O Z IR JE
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Previdno, da ne bo okvar
POLICIJSKA UPRAVA CEUE

Poostren nadzor hitrosti v
Optimizacija moči je primerna zlasti za motorje s turbinskimi polnilniki. 

Največ izmed teh je  v sedanjem času dizelskih motorjev, zato ne 
preseneča, da povečanje moči motorja na slovenskem trgu nudijo tako 
različni proizvajalci kot prodajalci omenjene tehnike. Kateri izvajalec je 
boljši, je težko reči, vendar pa je pravi »chip tuning« le tista optimizacija, 
ki upošteva vse parametre delovanje motorja.

Če si pod pojmom »chip tuning« 
predstavljamo le škatlico, ki jo lahko 
na hitro vgradimo kar sami, obstaja 
velika nevarnost, da bo napravica 
osnovnemu računalniku v motorju 
posredovala napačne podatke, 
zaradi česar se bo povečal vbrizg 
goriva in delovanje turbine.

Pri tem se takoj pojavi vprašanje 
garancije, ki jo ponujajo skoraj vsi 
vgrajevalci. Toda pozor! Garancijo 
običajno nudijo le za svoje naprave, 
ne pa tudi za motor in menjalnik, V 
najslabšem primeru se lahko zgo
di, da vam bo propadla garancija 
proizvajalca avtomobila, če bodo 
pri vašem prodajalcu ugotovili, da 
je bil naknadno vgrajen »nekakšen« 
čip. Zato je najbolje tovrstne posege 
opraviti pri prodajalcu avtomobila, 
saj potem le-ta v primeru težav 
običajno zamiži na obe očesi.

S »chip tuningom« pridobimo kar 
nekaj dodatnih konjičkov po zmer
ni ceni, poveča pa se tudi navor, kar 
omogoča bolj živahno in poskočno 
vožnjo. Poraba goriva ostaja v nor
malnih okvirih, lahko pa se celo 
zmanjša, saj avtomobil bolje po
spešuje in hitreje doseže želeno 
hitrost. Vendar se pri sodobnih dizel

skih motorjih pojavlja majhen prob
lem, tako imenovani partikel sajas
tih delcev.

Če so dizelski motorji včasih pros
to in s polnimi pljuči »dihali« skozi iz
pušno cev, dandanes sodobni dizli 
zaradi zaostrovanja okoljevar
stvenih norm dobivajo filtre sajas
tih delcev, kar posredno duši mo
tor. Čiščenje teh filtrov poteka avto
matsko, saj se vsakih nekaj tisoč 
prevoženih kilometrov vžgejo in 
izgorijo. Postopek čiščenja je odvis
en od proizvajalca avtomobila.

Če uporabimo »chip tuning«, pride 
do preobremenjevanja filtra, saj se 
le-ta pregreva in ob čiščenju lahko 
celo izgori. Posredno zaradi dušen
je prihaja tudi do višjih temperaturv 
izpušnem sistemu, kar obremenju
je turbino. Tako lahko pride do 
poškodb lopatic, saj se tempera
ture dvignejo tudi do 1.000 stopinj 
Celzija. Situacija torej ni rožnata in 
proizvajalci elektronike bodo mor
ali ubrati drugo pot, v nasprotnem 
primeru se bodo začele vrstiti 
poškodbe na motorjih, kar pa bo 
zagtovo negativno vplivalo na pro
dajne številke.

Igor Pečnik

Avtocenter Meh d.o.o.
Prodaja in servis
Koroška c. 7 d, 3320 Velenje 
Tel: 03/896 85 19

Gospodarska
vozila Audi

Z A P O S L IM O

V svojo sredino vabimo AVTOSERVISERJA, ki želi delati v  
svojem poklicu.

Vaša vloga naj vsebuje: Kratek življenjepis
Dosedanje zaposlitve
Dokazilo o strokovnosti (fotokopija)
Vašo telefonsko številko

Vloge sprejemamo do 10.8.2006, na naslov:
Avtocenter Meh d.o.o., Koroška c. 7 d, 3320 Velenje

prometu
Policisti Policijske uprave (PU) Celje 

so med 1. in 16. julijem izvajali ak
tivnosti v zvezi z akcijo »Hitrost -  
počasneje je varneje«, kije potekala 
po celotni Sloveniji. V času akcije so 
policisti PU Celje ustavili 4.326 ra
zličnih motornih vozil in zaradi stor
jenih prekrškov izrekli skupaj 2.218 
ukrepov, izdanih je bilo 1.337 plačil
nih nalogov, v 78 primerih so tujci 
globo plačali na kraju prekrška, zara
di hujših kršitev so policisti napisali 
157 obdolžilnih predlogov na okra
jna sodišča, v sedmih primerih pa so 
postopke vodili prekrškovni organi. 
Zaradi lažjih prekrškovje bilo v času 
akcije izrečenih 639 opozoril.

Med omenjenimi kršitvami so 
policisti ugotovili 960 prekrškov 
zaradi vožnje s prekoračeno do
voljeno hitrostjo. Voznikom je bilo 
izdanih 678 plačilnih nalogov. Tujci 
so zaradi prehitre vožnje v 43 
primerih plačali predpisano globo 
na kraju samem, zaradi večjih pre
koračitev hitrosti pa se bo 38 
voznikov srečalo še s sodniki. Pri 
ugotovljenih manjših prekoračit

vah hitrosti so policisti izrekli 201 
opozorilo. Največ prekoračitev je 
bilo zaznanih izven naselja in sicer 
653, medtem, ko jih je bilo v naseljih 
307.

Maksimalna izmerjena hitrost je 
znašala 201 km/h, med kršitelji pa 
so bili tudi vinjeni vozniki. Enemu iz
med njih je indikator za ugotavljan
je prisotnosti alkohola pokazal 1,43 
miligrama alkohola v litru izdi
hanega zraka.

Prometna va most je bila v času izva
janja aktivnosti na območju PU Celje 
zadovoljiva. Zabeležili so 182 promet
nih nesreč, v katerih je ena oseba (kole
sarka) umrla; vzrok nesreče pa je bilo 
nepravilno prehitevanje in vožnja 
voznika osebnega vozila pod vplivom 
alkohola. V ostalih nesrečah seje huje 
poškodovalo osem oseb, 45 pa lažje.

Konec akcije pa ne pomeni konca 
nadzora hitrost na naših cestah. Poli
cisti PU Celje bodo s pogoslimi merit
vami hitrosti nadaljevali tudi v avgustu. 
Hitrost namreč poleg alkohola, ostaja 
ključni prometno varnostni problem.

IS

Nasveti za varno
Na območju Policijske uprave 

Celje se je v zadnjih tednih zgodilo 
več prometnih nesreč, v katerih so 
se hudo poškodovali kolesarji. V 
nedeljo, 16. julija, seje kolesarka v 
prometni nesreči tako hudo poško
dovala, da je nato v bolnišnici zara
di posledic nesreče umrla. Statis
tike kažejo, daje okrog 10 odstotk
ov vseh mrtvih in poškodovanih v 
prometnih nesrečah prav kole
sarjev. Najpogosteje so v nesrečah 
udeleženi kolesarji starejši od 65 let 
in otroci.

Ker so kolesarji poleg pešcev in 
drugih voznikov enoslednih vozil 
najbolj izpostavljena skupina pro
metnih udeležencev, policija opo
zarja, na kaj morajo biti pri vožnji še 
posebej pozorni:

-Vozite po kolesarski stezi in kole
sarskem pasu, če ga ni, pa ob 
desnem robu vozišča.

vožnjo kolesarjev
- Posebej pozorni bodite na vozi

la, ki vas dohitevajo in prehitevajo.
-V križiščih bodite še posebej pre

vidni, z roko odločno nakažite smer 
in se prepričajte, če so vas drugi 
udeleženci v prometu opazili.

- Če je situacija nejasna, raje 
stopite s kolesa in peš prečkajte 
križišče.

- Za večjo opaznost ponoči upo
rabljajte luči, odsevnike in svetlejša 
oblačila.

- Pred spremembo vožnje večkrat 
poglejte, kaj se dogaja za vami, in 
pravočasno nakažite svoje na
mene.

- Uporabljajte zaščitno čelado. 
Osebe, mlajše od 14 let, morajo kot 
vozniki in potniki na kolesih ali 
kolesih s pomožnim motorjem up
orabljati kolesarsko ali zaščitno 
čelado.

KF



Borci na Menini

V 29. številki SN meje zbodel članek 
o srečanju borcev na Menini. Gov
ornik, komandant brigade tov. France 
Severje namreč izrazil željo, da bi v 
našem narodu prišlo do sprave in da 
bi zmagala resnica. Katera? Njegova 
kajpak. Kot da je resnic več. Da bi tudi 
sam kaj prispeval k pomiritvi, je udre 
hal čez domobrance in nadškofa 
Rožmana, čeprav je pravzaprav im
enoval versko ustanovo, ljubljansko 
nadškofijo, ki jo je škof vodil.

Niti najmanjšega dvoma ne more biti, 
da so borčevska srečanja samo zato, 
da na njih domnevno nerazgledani raji 
vedno znova in znova, že dolgih 60 let, 
ponavljajo, kako super so bili partizani 
in kake pošasti belogardisti, pa seveda 
nadškof Rožman, čepravje celo komu
niste reševal iz zaporov. Še dvajset let 
nazajsmotakim pridigarjem vsiveijeli. 
Poznali smo lahko le njihovo »resnico«. 
Resnica pa je prišla na dan še pred pad
cem komunizma. Dandanes ni z njo 
seznanjen le še tisti, ki mu je branje 
odvečno, ker živi v prepričanju, da že

Za uvod naj poudarim, da sem vesel, 
da se javnost zanima in spremlja delo 
gozdarjev, saj ob javnih razgrnilvah 
gozdnogospodarskih načrtov pogos
to pogrešamo ustvarjalno ali kritično 
mnenjejavnosti. Čeprav bi si želel strok
ovne dileme reševati s konstruktivnim 
dialogom, ne pa s časopisnimi polemi
kami, pa na pisanje spoštovanega ko
lege Marka Kmecla moram odgovori
ti, saj vsvojem članku z naslovom »Alije 
bilo res potrebno!« v letošnji 28. številki 
Savinjskih novic zahteva odgovor 
glede stanja v naših gozdovih in 
gozdarske doktrine nasploh. Kot vod
ja javne gozdarske službe v območju 
sem namreč odgovoren za strokov
na gozdarska ravnanja in strokovne 
usmeritve v naših gozdovih.

Strinjam se z ugotovitvijo g. Kmecla, 
da seje lastniška struktura naših goz
dov menjala in da bistveno bolj kot v 
socializmu kapital (preko lastnikov) 
usmerja gospodaijenjezgozdovi. Prav 
zato smo gozdarji javne gozdarske 
službe pri našem delu v neprimerno 
zahtevnejšem položaju kotv preteklos
ti, ko smo bili gozdarji načrtovalci in iz
vajalci v eni osebi (oziroma podjetju). 
Kljubtemutrdim,da usmerjamo gosp
odarjenje z gozdovi tako, da zagotavl
jajo načrtovane ekološke, socialne in 
proizvodne funkcije.

vse ve.
Bistvo partizanstva in belogardiz

ma je mogoče zajeti že v nekaj 
stavkih. Napad na Jugoslavijo je bil 
za komunistično vodstvo izpolnitev 
sanj. Takoj se jim je posvetilo, da ga 
lahko izrabijo za pridobitev oblasti 
povojni. Za uresničitev tega cilja pa 
je bilo treba likvidirati vse, ki se more
biti ne bi strinjali z vzpostavitvijo 
komunističnega raja, o katerem sta 
Slovenec in Jutro pred vojno veliko 
pisala. Toda ljudje se niso pustili po
biti kot mačke (teh ne streljajo). Bi 
morda lahko dobili pomoč še kje 
drugje kot pri okupatorju? Dejslvo 
je, da izbire ni bilo, življenja pa je bilo 
treba reševati. To pravico imajo ljud
je povsod razen v n-,f- in k-izmih. Je 
naša miselnost že prerezala popk
ovino s komunizmom? Ali pa smo 
pravzaprav le tako neumni ali -  Bog 
ne daj! -  tako hudobni, da ljudem 
odrekamo najosnovnejšo pravico?

Janez Mavrič 
Attemsov trg 8, Gornji Grad

Gozdarsko stroko in gozdarsko dok
trino v območju pomovira Zavod za 
gozdove Slovenije, Območna enota 
Nazarje kot javna gozdarska služba. 
Trajnost, sonaravnost, biotska pes
trost so načela, ki so opredeljena v 
gozdnogospodarskih načrtih in ude
janjana pri delu na terenu. Naj nave
dem samo nekaj dejstev: površinski 
delež gozdov vobmočjuje iz leta v leto 
večji, lesna zalogaje že vrsto let v kon
stantnem vzponu in znaša že preko 
300 m3/ha, delež naravne obnove 
je bistveno večji kotv preteklosti, zato 
se je izboljšala tudi drevesna sestava.

Ko sem leta 1986 nastopil službo 
vodje gojenja gozdov pri takratnem 
gozdnem gospodarstvu, smo letno 
posadili več kot 350.000 sadik, 
pretežno smreke, danes jih posadimo 
le okrog 60.000 in še to znaten delež 
listavcev. Še več, izvajalska podjetja, 
ki izvajajo dela v gozdovih (tudi GG 
Nazarje kot koncesionar v državnih 
gozdovih), nam pogosto očitajo, da 
smo pri našem delu preveč ekološko 
in naravovarstveno usmerjeni in da 
premalo upoštevamo ekonomiko.

Ob očitkih o tektonskih spremem
bah v gozdarskem razmišljanju in o 
»fratarjenju« bi se lahko izgovarjal na 
številne goloseke, ki smo jim bili priča 
v preteklosti, pa se ne bom. Ne, ker me

zelo jezi, če nekdo svoje neuspehe ali 
slabo delo opravičuje s slabim delom 
ali napakami predhodnikov. Iz podatk
ov v načrtih pa sem ocenil, da smo v 
zadnjih desetih letih naredili vobmočju 
45 ha večjih končnih posekov, kar 
pomeni 4,5 ha letno.

To niso goloseki v pravem pomenu 
besede, saj njihove velikosti praviloma 
niso presegale sestojne višine, pov
ršine pa so bile bolj ali manj naravno 
pomlajene. Kaj so pravi goloseki, 
lahko vidimo kar čez Pavličevo sedlo. 
Ob dejslvu, da v območju posekamo 
letno 140.000 m3 lesa in da znaša 
povprečna lesna zaloga v gospodar
skih gozdovih 300 m3/ha, poseka
mo vsako leto teoretično 470 ha goz
dov. Delež končnih posekov torej ne 
dosega niti odstotka posekane pov
ršine. Ali lahko ob tem govorimo o 
kakšni menjavi gozdarske doktrine? 
Ne, ne zagovarjam golosekov kot 
načina (strokovno preživelega) gos
podarjenja z gozdovi. Vendar, če se 
tu in tam skladno z načrtom in stroko
vno presojo pojavi končni posek, je to 
v naših razmerah prispevek k biotski 
pestrosti in je v skladu s sproščeno 
tehniko gojenja gozdov.

Nikakor pa ne trdim, da gozdarji pri 
svojem delu ne delamo napak. Pose
bej pri občutljivem delu z naravo še 
kako drži rek: kdor dela, greši. 
Bistveno pri tem je, da napako 
spoznamo in se poskušamo pri tem 
kaj naučiti. Sporni posek nad Gornjim 
Gradom je z ekonomsko-ekološke- 
ga vidika utemeljen in skladen zgozd- 
nogospodarskim načrtom, saj so bila 
posekana stara, redka in debela buk
ova drevesa, pri katerih je vrednostni

Gozdarji, ki izdelujemo gozdnog
ospodarske načrte, smo veseli 
kritičnega odziva javnosti. Prispevek 
gospoda Marka Kmecla kaže, da 
javnosti ni vseeno, kaj se dogaja z 
našimi gozdovi, katerih dobrodejne 
učinke koristimo vsi, ne samo lastniki 
gozdov.

Javnost ima možnost sodelovanja v 
postopku izdelave gozdnogospodar
skih načrtov na javnih razgrnilvah in 
obravnavah, kjer moramo gozdarji vse 
podane pripombe, mnenja in predloge 
upoštevati pri izdelavi predloga načr
ta. Lastniki gozdov in tudi ostala zain
teresirana javnost se te pravice prem
alo zaveda, pa tudi gozdarji smo še 
premalo aktivni pri pripravah javnih 
razgrnitev in obravnav.

prirastek že zdavnaj dosegel svoj vr
hunec, pod njimi pa je bila zasnova 
obetavnega mladja. Kar gre zameriti 
gozdarjem ob tem posegu je to, da 
nismo dobro presodili učinka z vidika 
krajinsko-estetske funkcije, saj se od 
sečnih ostankov in suhega listja pokri
ta površina prav nemarno sveti nad 
Gornjim Gradom. Prepričan sem, da 
končni posek enakega obsega nekje 
na Menini, od koder se ne bi videl v 
dolino, ne bi nikogar pretirano motil.

Kljub temu, da sem neposredno 
vključen v gozdarska dogajanja v 
območju, pa tudi mene marsikaj moti, 
kar je povezano z delom gozdarjev in 
gozdarslvom nasploh in na te stvari 
marsikje opozarjam,kolikorjetovmoji 
moči. Ni mi namreč vseeno, da se le
sna surovina iz doline izvaža vtujino, 
moti me, ker lesna industrija v dolini 
hira inje vse manj delovnih mest, ni mi 
vseeno, če v naših gozdovih delajo 
delavci, ki dela v gozdu ne obvladajo 
ali so slabo opremljeni, jezi me, ko vi
dim, da lastniki ali izvajalci po sečnji 
niso sanirali gozdnih prometnic in 
niso naredili gozdnega reda...

Povečini so to problemi, ki jih je pri
nesel trdi kapitalizem in na katere 
gozdarji javne gozdarske službe nF 
mamo vpliva ali pa ga imamo prema
lo. Vendar sem optimist in upam, da 
se bodo tudi anomalije, ki jih je pov
zročil pojav kapitalizma v zelo trdi ob
liki, sčasoma obrusile in izgubile tisto 
absolutno ekonomsko ost. Vsekakor 
pa bomo morali vsi skupaj za to poka
zati obilo dobre volje in še marsikaj 
postoriti.

Toni Breznik, univ. dipl. inž. gozd., 
vodja ZGS OE Nazarje

Zato izkoriščamo to priložnost in 
vabimo gospoda Marka Kmecla in 
tudi vso ostalo zainteresirano javnost, 
da se udeleži javne razgrnitve in 
obravnave gozdnogospodarskega 
načrta za enoto Luče, ki ga sedaj izde
lujemo. Na javni razgmilvi in obravnavi 
se bo lahko vsak prepričal, da ne gre 
za spremembe v gozdarski doktrini 
in da vsi trendi kažejo na ugodno stan
je gozdov in njihovih ekoloških, sociaF 
nih in proizvodnih funkcij. Javna 
razgrnitev bo objavljena verjetno še v 
poletnem času, kar vas bomo pra
vočasno obvestili.

Vid Preložnik, vodja odseka 
za gozdnogospodarsko 

načrtovanje ZGS 
OE Nazarje

Ali je bilo res potrebno?

Ali je bilo res potrebno!



V KNJIŽNICI MOZIRJE

Stari in mladi na dopust s knjigo
Spet smo zakorakali globoko v poletje, ki letos k sreči ne skopari z lepim 

vremenom. Priložnosti za poletne aktivnosti je torej dovolj, kar med dru

gim pomeni, da je manj časa za branje. A  kljub temu, da v poletnem času 

manj beremo kot pozimi, je poletni dopust tisti čas, ko knjige skoraj zago

tovo najdejo svoje mesto v kovčku, ki nas pospremi na morje ali v hribe. 

Kaj se letos najbolj bere med mladimi in odraslimi, je več bralcev med 

ženskami ali moškimi, smo letos bolj pridni bralci kot smo bili lani... Vse 

to in še več zanimivega sm o za vas poizvedeli v Knjižnici Mozirje.

v Knjižnici Mozirje največ zani
manja za romane Ferija Lainščka, 
Vesne Milek, letošnjega dobitnika 
delove literarne nagrade Kresnik 
Milana Dekleve in ostalih no
minirancev Kresnika. Se pa v zad
njem času med slovenskimi avtor
ji pojavljajo tudi pisci lažje, tako

Lahkotne romance znova 

zmagovalke poletja

Kot vsako poletje je literatura ki na 
lahkoten način opisuje ljubezenske 
zaplete, glavno branje na plažah, ki 
jih obiskujejo člani mozirske 
knjižnice. Med petindvajsetimi na
jbolj branimi leposlovnimi knjigami 
letošnjih poletnih mesecev so med 
prvimi še vedno romani avtorice 
Danielle Steel, prav tako je veliko 
povpraševanje po knjigah Nore 
Roberts, avtorice, ki slovenske 
bralce osvaja šele nekaj zadnjih let.

Ko govorimo o popularnih avtor
jih, je potrebno omeniti tudi Dana 
Browna, avtorja svetovno znane 
knjige Da Vincijeva šifra. V Sloveniji 
so bili poleg že omenjene knjige na
tisnjeni še trije njegovi naslovi, pov
praševanje po njih pa je vvseh eno
tah Osrednje knjižnice Mozirje 
izredno veliko. In kateri so naslovi 
petih najbolj branih leposlovnih kn
jig v Knjižnici Mozirje?

Prvo mesto zaseda knjiga av
torice Maureen McCarthy Ko se

Mladi bralci v mozirski knjižnici med počitnicami najraje posegajo 

po lahkotni literaturi

imenovane »šund« literature,opisuje življenjske zgodbe žensk iz 
Bližnjega Vzhoda in Afrike.

Med kriminalkami so trenutno 
najbolj brani avtorji Donna Leon, 
Robert Ludlum, James Patterson 
in Henning Mankell. Žal je potreb
no izpostaviti tudi dejstvo, da na 
seznam u najbolj branega  
leposlovja za odrasle ni noben-

med njimi so trenutno najbolj 
brane knjige avtorice Romane 
Berni.

Mladi bralci se ne bojijo 

domačih avtorjev

Mladi bralci se ne razlikujejo ve
liko od odraslih. Ljubezen je glavna 
tema najbolj izposojenega mladin
skega gradiva, če seveda odšte
jemo Harryja Potterja in njegove 
pustolovščine. Knjige o mladem 
čarovniku ostajajo še naprej med 
najbolj priljubljenim mladinskim 
čtivom, sicer pa na seznamu najbolj 
branega mladinskega čtiva močno 
vodi avtorica Cindy Jefferies z 
zbirko Šola za zvezdnike.

Kar je pri mladih članih mozirske 
knjižnice najbolj pohvalno, je to, da 
so tudi slovenski avtorji enako
praven del njihove bralne izbire. 
Težko bi rekli, da je na trgu sloven
ske literature večja izbira mladin
skega branja kot branja za odrasle, 
bolj utemeljena je verjetno ugoto
vitev, da med mladimi bralci ni to
liko odpora do domače literature 
kot med odraslimi. Tako je zelo 
brana mladinska avtorica Janja 
Vidmar, sledijo ji Desa Muck, Ivan 
Sivec in Primož Suhodolčan, stglno 
mesto pa je med mladimi bralci 
našel tudi že zimzeleni Miki Muster.

Tatiana Golob

O Osrednji knjižnici Mozirje v številkah...

- V prvi polovici letošnjega leta so v vseh enotah Osrednje knjižnice 
Mozirje zabeležili 17.674 obiskov, od tega največ v januarju, koje enote 
knjižnice obiskalo 3.385 njihovih članov.

- Največji obisk so beležili v Knjižnici Mozirje in Rečica -11.023 obiskov, 
v Nazarjah 2.800 obiskov, na Ljubnem 1.289 obiskov, v Gornjem Gradu 
885 obiskov, v Lučah 343 in v Solčavi 147 obiskov.

- V povprečju je kar 70 odstotkov aktivnih članov Knjižnice Mozirje 
ženskega spola.

- V prvi polovici lanskega leta je bilo v Knjižnici Mozirje izposojenih 
33.362 knjig, v istem časovnem obdobju letos pa 34.900 knjig.

Največ izposojenega gradiva v mesecu juniju je leposlovnega (5.232  
enot), sledijo uporabne vede (619 enot), tretje mesto pa si delijo filozof
ija, psihologija ter naravoslovne vede.

boš prebudila, sledijo ji Danielle 
Steel s knjigo Hiša na Ulici upanja, 
Jennifer Cruise in Noro zaljubljena, 
Nemirna srca avtorja Warrena 
Adlerja in Pilotova žena avtorice 
Anite Shreve. Sicer pa je hit letošn
jega leta leposlovna literatura, ki

ega slovenskega avtorja. To sicer 
ne pomeni, da Slovenci nimamo 
zanimive domače literature, res 
pa je, daje to predvsem zahtevne
jša  literatura, po kateri seže 
bistveno manj bralcev.

Kar se tiče domačih avtorjev, je

G le j, z e m lja  s ije  v z e la , k a r  j e  n je n o . 
A  k a r  n i n je n o , n a m  n e  m o re  v z e ti. 
I n t o , k a r  j e  n e s k o n č n o  d ra g o c e n o , 

j e  v e č n o  in  n ik d a r  n e  m o re  u m r e ti.
(S . M a k a r o v ič )

S p o r o č a m o  ž a lo s tn o  v e s t, d a  je  u m r la

H e d a  HERMAN
upokojena učiteljica iz Nazarij 

dolgoletna vodja podružnične šole Nazarje

N je n  p r is p e v e k  k  p e d a g o š k e m u  d e lu  
b o  o s ta l za  v e d n o .

Kolektiv Osnovne šole Nazarje



LCAVSKO
harmonija treh dolin

14. DNEVI TURIZMA N A  S O L Č A V S K E M  
2 8 . -  3 0 . j u l i j  2 0 0 6

PROGRAM PRIREDITEV
PETEK. 28. julij
-12.00 Otvoritev razstav ročnih del in zdravilnih zelišč 

(dvorana Zad ružn ega  dom a)
-12.00 Otvoritev lovske razstave

(dvorana Zad ružn ega  dom a)
- 17.00 Turnir v malem nogometu 6. memorial Ipavec - Gregorc;

(prijave in inform acije G S M : 041 8 8 6  06 5  in 041 521 849)
- 20.00 Zabava z duom PETI AS

Multimedijska predstavitev Solčavskega
- 21.00 Moja pot v Toronto na filmski festival Damjan Slapnik

(p red  T IC -om  v Solčavi)

SOBOTA. 29. julij
- 9.00 Otvoritev razstave domačih jedi

(dvorana Z ad ružn ega dom a)
- 9.00 Otvoritev gobarske razstave

(ob T IC -u  v  Solčavi)
- 9.00 Sprehod po Robanovem kotu (gostišče Rogovile)
- 10.00 Turnir odbojke na mivki na kmetiji Ambrož - Gregorc;

informacije GSM: 041 359 958 
-11.30 Prihod povorke haflingerjev v Solčavo

(p redstavitev p as m e  haflingerjev v  vpregah)
- 12.00 Le odpiraj dekle kamrico... (podokničar Pestotnik  

n a  obisku)
od 13.00
do 19.00 Grafična delavnica g. Žlaus Jože

(O krepčevaln ica slap R inka)
-16.00 Majerca pa masunk kuha..

(p rikaz p lanšarije  in življenja n a  planini)
-17.00 Ogled cerkve Marije Snežne

(T IC  Solčava)
- 17.00 Ženski turnir v malem nogometu; prijave in 

informacije GSM: 031 305 541 
-19.00 Predstava za najmlajše

- Zazračny kufor, Namesačnik-
- Čudoviti kovček in Mesečnik 

»Pantomimo - Diko« iz Slovaške
- 20.00 Zabava z ansamblom ZMAJI

NEDELJA. 30. iulii
-10.00 Prijateljstvo ne pozna meja... Kulturni program

bodo oblikovali domačini in gostje iz sosednjih občin 
-13.00 Sprehod po Naravoslovno-etnografski poti 

po Logarski dolini 
-15.00 Srečelov
-16.00 Moj fantič je olcar, pa seka drve...-

(o lcarsko tekm ovanje in prikaz življenja in 
dela  solčavskih olearjev)

- 18.00 Zabava z ansamblom OJSTRICA

SOBOTA IN NEDELJA
Zad ruga S olčava: In teresna skupina za  
predelavo  volne ovac Jezersko-solčavske pasm e  
P olsten i filcani izdelki

- prodajna razstava
-  predstavitev  izdelkov z  video posneteki
-  delavnica

VSE  DNI PRIREDITVE
Turistična kmetija Klemenšek, Logarska Dolina 29, 
tel.: 03 838 90 24
GSM: +386 (0)41 593 715 (odprto o d  10 .00  - 2 1 .0 0  ure)

- Ponudba domače hrane
- Razstava starega kmečkega orodja 

(od  1 1 .0 0 -1 8 .0 0  ure)
Ogled muzeja Potočke zijalke (v  gostišču Firšt)
Zbirka »Iz očetovega podstrešja« v 
(O krepčeva ln ic i slap R inka)
Lokostrelstvo na kmetiji Gradišnik; (tel.: 0 3  8 3 8  90  12) 
Kuhanje oglja (oglarska bajta v Logarski dolini)

Urnik razstav:
Petek: 12.00-21.00 
Sobota in nedelja: 9.00 - 21.00

—

Naročniki Savinjskih novic 
imajo 15% POPUST 

pri objavah zahval in čestitk!
VLJUDNO VABLJENI NA SOLČAVSKO!



Težko je pozabiti človeka, 
ki ti je drag, 
še težja je zavest, 
da si ga za vedno izgubil, 
a vendar je najtežje naučiti se 
živeti brez njega.

V SPOMIN

Mariji ŠKRUBEJ
(Šetinski mami) 

iz Lačje vasi

Prvega avgusta mineva deset let, odkar nas je zapustila draga mama in 
stara mama. Hvala vsem, ki se je spominjate in ji prižigate svečke.

V s i n je n i

Bolečino se da skriti, 
solze moč je zatajiti, 
le praznine, ki ostaja, 
se ne da nadomestiti.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, tasta in starega očeta

Franca ORLA
iz Dol Suhe

(17.4.1946 -  14. 7.2006)

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za nesebično pomoč, izraze sožalja, za darovano cvetje, sveče in za svete 
maše.
Najlepša hvala gospodu župniku za opravljen obred, g. Grudniku za 
poslovilni govor, praporščakom, pevcem, pevkam, godalnemu oktetu, 
gasilcem in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Ž a lu jo č i  v s i  n je g o v i

? o ORebm e  s t o r , ^

Tel.: 03/700-14-85, Gsm: 041/613-269

ROPOTAR I v a n  s . p .
_______________________________ ŠEMPETER, Starovaška ul. 12 j

Luč je izginila v temi 
in z njo je ugasnilo življenje, 
ki smo ga 
spoštovali, 
ljubili.

Iz teme zdaj vznika drevo, 
a raste dalje.
Hrani ga upanje, 
da je v temni noči 
nekje globoko 
v neznanem 
skrit ljudem 
nedoumljiv smisel.

ZAHVALA

Ob prerani in boleči izgubi

Janeza TOSTOVRŠNIKA
iz Rečice ob Savinji 

(1963 -  2006)

se za izraze globokega sožalja in sočutja iskreno zahvaljujemo.

V s i n je g o v i

Prerano gomila je tvoja 
pokrita s črno prstjo...
Prerano srce je utihnilo 
zgubilo poslednji je boj...

S solzami kropimo 
zdaj tvoje srce 
v ljubezni živimo, 
ki nikoli v nas ne umre... (M.R.)

ZAHVALA
Nenadoma in mnogo prezgodaj nas je zapustil

Frenk SLAPNIK
izVarpolja

(16.9.1948 -14.7.2006)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani. Za pogrebni obred se zahvalju
jemo veteranom vojne za Slovenijo iz Zgornje Savinjske doline, govorniko
ma g. Franciju Kotniku in g. Jožetu Grudniku, g. msgr. Jožetu Vratanarju, pe
vcem in članom Kluba starodobnikov Zgornje Savinjske doline.
Hvala vsem za darovano cvetje, sveče, svete maše in izraze sožalja ter 
vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Ž a lu jo č i  v s i n je g o v i

MORANA POGREBNA SLÜZBA, CVETLIČARNA
A l e k s a n d e r  S t e b l o v n i k  s .p .  P a r iž l j e  11 c  B r a s l o v č e

Telefon: 7000-640



Kaj bova počela zvečer, dragi?

DOBER ULOV
Šmihelan se hvali Mo- 

zirjanu: "Na morju sem 
ujel tako veliko ribo, da je 
bila večja celo od mene."

"Jaz se takšnih že v 
štartu izogibam. Bi mi bilo 
potem pri plesu z njo pre
več nerodno."

MLADOSTNE SANJE
Bill Gates si je v mla

dosti želel, da bi bil šofer. 
Z računalništvom se je za
čel ukvarjati samo zato, 
da bi si prislužil denar za 
prvi tovornjak, danes pa 
je zaradi svojega računal
niškega podjetja najboga
tejši Zemljan. To je samo 
še dokaz več, da računal
ništvo zasužnjuje ljudi.

OBLETNICA
"A si slišal, da letos mi

neva 150 let od rojstva Ni
kole Tesle?" vpraša Bepo 
Šimna.

"Kdo pajetobil?"
"Eden največjih izumi

teljev vseh časov."
"O, potem pa vzamem 

besede, ki sem ti jih 
včeraj dal, nazaj!"

"Katere?"
"Da si teslo."

?05LEDICE DOTliSTOVANJA
Zvone ima probleme z dihali, 

zato gre na pregled k zdravniku. 
Pred ambulanto ga pričaka zas
krbljena žena: "Kaj ti je rekel 
doktor? Ali imaš astmo? Ti je dal 
kakšna zdravila? Kje imaš re
cept? Pokaži!"

"Povedati sem mu moral, da 
imava štiri otroke in da smo se 
ravno vrnili z dopusta. Potem pa 
mi je napisal na recept, da ne 
smem dva tedna napihovati zrač
nih blazin, balonov, žog in plaval
nih obročev."

POBOLJŠANJE NA SLABŠE
"Letošnjo turistično sezono 

imamo pa manj reklamacij kot 
lani," pove natakar kuharju v 
hotelu.

"Se ti kaj dozdeva, zakaj?"
"Zdi se mi, da zato, ker še 

nobenega gosta nismo dobili na
zaj."

PRETRGANA KOMUNIKACIJA
Miha in Renata se srečata po 

tednu dni. "Na morju si povsem 
pozabil name," očita Renata 
sošolcu. "Nisi mi poslal nobenega 
smsa, mmsa, e-maila... Kako to?"

"Na morju sem naletel na nov, 
povsem izviren način pošiljanja 
pozdravov, ki ga še ne poznaš. 
Danes ali jutri ti bo pismonoša 
prinesel razglednico."

BREZ ODPUSTKOV DOMOV
"Sta prinesla kaj 

lepega iz krajev, 
kjer sta dopusto
vala?" vpraša Mi
ha soseda, ko sta 
se vrnila z morja.

"Ne, že kar prvi 
dan so naju oropa
li."

"Kaj?! A res? Ja, 
kje pa?"

"Pri blagajni re
cepcije hotela."Lahko bi bili svetovni prvaki, če bi bili složni!

VROČINSKI VAL
Ljubenska županja Anka Rakun: »Veš, Jože, sem bila pri vedeževalki 

in m ije za jesen napovedala jasno nebo nad mojo zlato občino, kar 
seveda pomeni, da bom še enkrat izvoljena...«

Amaterski gledališki igralec Jože Remšak -  Zotler: »Za takšne 
malenkosti hodiš k vedeževalki?! To biti lahko tudijazšlogal iz kavnega 
zoca, če bi mi rekla...«

(ASTROLOGIJA PO LJUBENSKO PRESS)

ŽEJA
Gasilski sodnik Robert Sem: »Tako sem žejen, da bi pil celo navadno 

vodo. Veste, pri nas v Savinjski dolini ni nič zastonj; zadnjič sem pri 
neki hiši prosil za mrzlo vodo, pa so mi rekli, da imajo Zadrečani še bolj 
mrzlo.«

(GASILSKA USODA PRESS)

DRAGOCENO LJUDSKO BLAGO
Zbiralka ljudskega blaga Marija Ročnik: »Še kakšno leto potrpi, Jože, 

potem boš tudi ti našel mesto med ljudskimi eksponati.«
Predsednik gornjegrajskih upokojencev Jože Božič: »Se že vese

lim, čeprav mislim, da bo zaradi moje širine treba za razstavo najeti 
nazorsko športno dvorano.«

(ŠIRINA ODTEHTA VREDNOST PRESS)
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DIRKAČ F-1 

(PROST)
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G O JITELJ
ŽIVALI

DIODNA
TRANZISTORS.

LOGIKA

SLAVKO
IVANČIČ

FRANCOSKA
IGRALKA-
BARBARA

GLAVNO
MESTO

VIETNAMA

DEL NAMENJEN ZAVETNIK
KR AN JSK E

TRDI DEL 
V  LESU

FERHAT
A BB AS

DEL
TENIŠKE

IGRE

STOPNJA,
RED,

VELJAVA

BIBLIJSKA
MARIJINA

MATI

PRIPADNIK
INKOV

AFRIŠKA  
DRŽAVA, 

G L. MESTO 
LUANDA

OBLIKA
IMENA

MARINO

OSEBNI
ZAIMEK

TONI
INNAUER

LASTNOST, 
ZNAČILNOST 
VSEM O G O Č

NEGA

JUŽNOA
MERIŠKA

TOVORNA
ŽIVAL

BIBLIJSKI 
VELIKANI 

V  JUŽNEM 
KANAANU

IME in PRIIMEK:

NASLOV (ulica, kraj):

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE:

Spanec, lenoba, adobe, led, nk, orator, shema, Eva, 
Mozart, Sikim, Akaši, strina, kolobar, ijar, era, Avesta, 
TE, Franki, ST, Alor, Elsner, Otavice, Avi, Csokor, 
dirka, str, Ka, Antas

MINI SLOVARČEK:
AKIMOV- Ruski slikar- Ivan Akimovič 
STEED- Angleški publicist- Henry 
LAAG E- Francoska igralka- Barbara 
HASS- Avstrijski zoolog- Hans 
OMO- reka v Etiopiji, pritok jezera Turkana

Prvo srečanje
letošnjih Abrahamov (s partnerji) 

Savin jsko-Ša leške regije bo v  M o zirsk em  g a ju  

2 6 . 8 , 2 0 0 6  ob  12 .00
pod šotorom  z  ŽIVO GLASBO in zanimivim  

program om l
Program bo povezovala Darja Vrhovnik, 

ki bo  tu d i poskrbela, da  se bodo našli rojeni n a  isti d a tu m  h  še za 
veliko zaninivega.

Prijave sprejem am o do 15, 8, 2006  
v gostišču R ib ič v  G aju in v gostiščih Štorm an,

Informacije na tel. št.: 041/432-418.



Napovednik

•  Petek (28. julij), ob 12.00. Zadružni dom Solčava
Otvoritev lovske, ročnodelske in razstave zdravilnih zelišč

•  Petek (28. julij), ob 17.00. Igrišče v Solčavi
Turnir v malem nogometu -  6. memorial ipavec-Gregorc

•  Petek (28. julij), ob 21.00. Pred TIC-om v Solčavi
Moja pot v Toronto na filmski festival -  Damjan Slapnik

• Petek (28. julij), ob 21.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosfest 2006 s skupino Prleki________________________

•  Sobota (29. julij), ob 9.00. Solčava
Otvoritev gobarske in razstave domačih jed i ________

•  Sobota (29. julij), ob 12.00. Solčava
Le odpiraj dekle kamrico...__________________

•  Sobota (29. julij), ob 16.00. Solčava
Majerca pa masunk kuha ...__________________________

•  Sobota (29. julij), ob 16.00. Kulturni dom Ljubno
Svečana seja ob 120-letnici PGD Ljubno_______ ________

•  Sobota (29. julij), ob 18.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Prevzem prapora in krst novega avtomobila PGD Ljubno

•  Nedelja (30. julij), ob 10.00. Solčava
Prijateljstvo ne pozna meja ... __ _________________

•  Nedelja (30. julij), ob 11.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Srečanje prebivalcev Ljubnega in avstrijske Koroške_____

•  Nedelja (30. julij), ob 15.45. Mozirski gaj
Prihod udeležencev teka svetovne harmonije

•  Nedelja (30. julij), ob 16.00. Solčava
Moj fantič je olcar, pa seka drve...____________________

•  Ponedeljek (31. julij), ob 18.00. Savina
Otvoritev ceste Fluderski most -  Žačka Lipa

•  Torek (1. avgust), ob 11.00. Okonina
Predaja ključev sedmih občinskih stanovanj

• Sreda (2. avgust), ob 18.00. Ljubno ob Savinji
Otvoritev obnovljene ceste proti pokopališču

• Sreda (2. avgust), ob 21.00. Budnova žaga na Ljubnem
Projekcija filma Flos a r ji_________ ____________________

•  Četrtek (3. avgust), ob 18.00. Fašunova hiša na Ljubnem
Predstavitev knjige o življenju in delu flosarjev

ŽIVALI - PRODAM Prodam ford mondeo 1.8, 16 V, 1. 1996, 
prevož. 149.000, ugodno; gsm 041/783- 
440.

Prodam burskega kozlička, starega 4 mes. 
za pleme. Cena po dog. ; tel.: 839-50-14, 
gsm: 031-642-353.
Prodam bikca, inf. 051/815-426. DRUGO - PRODAM
Prodam dve telički - en teden stari - frizijka, 
simentalka; tel. 584-11-89.

Prodam alu platišča 13 inč za R. twingo, cena 
po dogovoru; gsm 041/422-692.

Prodam teličko sivko od dobre molznice in Prodam plinski bojler za gretje vode, malo 
bika za nad. rejo ali zakol; tel. 584-16-53. rabljen; gsm 051/391-735.
Prodam bikca sivca, starega 3 mesece, 
kupim pa vodno črpalko na bencin. Gsm 
031/607-376.

Ugodno prodam rabljeno (2 leti), dobro ohr. 
omaro - vitrino in komodo; 041/354-693. 
Prodam garažna vrata - novejša - ohran- 
ena; tel. 583-17-03.Prodam telico, rj, brejo 7,5 meseca, pašno; 

gsm 041/324-377.
Prodam teličko simentalko, staro 3 mesece; 
gsm 041/867-406.

NEPREMIČNINE
Prodam stanovanje v Nazarjah, 84 m2, 
adaptirano, lepo ohranjeno, cena po dog.; 
gsm 041/784-429.

Prodam kozo z mladiči; gsm 031/296-670.
VOZILA - PRODAM

M O R D A  S T E  I S K A L I  P R A V  T O

K M E T J E , G O Z D A R J I
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041 /606 -376 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela. Nožice, Pionirska utica 25, 1235 Radomlje.
T V  S E R V IS  IN  P R O D A J A  T E L E V IZ O R J E V  

Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p„ tel. 03/584-51-94, 
gsm 0 41 /6 8 8 -0 9 4 .

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti.
S T E K L A R S T V O  B E N D A

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 
fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tei. 03/839-45- 
10, Gsm 031/302-121.

BENGLAS, d.o.o., Loke 33, 3330 Mozirje.
P O S E K  IN  S P R A V IL O  L E S A  

Opravljamo posek in spravilo lesa do kamionske ceste po ugodni 
ceni. Gsm 0 5 1 /4 27 -3 50 , tel. 03 /584-51-84.

Jani Trans, d.o.o., Spodnje Kraše 11,3341 Šmartno ob Dreti.
G R A T IN G  -  G R A D N J A  P O  V A Š I  Ž E L J I  

Gradite ali obnavljate, objekt, kopalnico ali fasado? Grating izpolni 
vašo željo. Gsm 041/573-971, faks: 03/838-12-46.

Grating Muhič Fahrudin s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji. 
P O T R E B U J E T E  P E S E K , G R A M O Z  A L I M O R D A  
Z E M L J O ?

Nudimo vam pesek za zidavo, omet in beton, drobljenec za drenaže 
ter gramoz za ceste, zemljo za ureditev okolice; gsm 041/651-196.

Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.
KERAMIČARSTVO

IŠ Č E T E  IZ V A J A L C A  Z A  E N O S T A V N O  A L I  
U N IK A T N O  P O L A G A N J E  P L O Š Č IC ?

Pokličite na tel. 0 3 /83 8- 
81-33 ali gsm 041 /4 83 -6 92 .
A.Artus, Alojz Fužir s.p., Varpolje 14, 3332 Rečica ob Savinji.

N U D IM O  IN Š T R U K C IJ E
iz matematike za 1. in 2. letnik gimnazije in drugih srednješolskih 

izobraževalnih programov. Info: 03  839  50 14,031 642  353.
Marija Jurak Trogar s.p., Radegunda 57, 3330 Mozirje.

S E R V IS  T E R G L A V  M IL A N  
Hladilniki in zamrzovalniki vseh vrst, pralni in sušilni stroji, toplotne 

črpalke Tel. 0 3 /57 2-04 -0 6 , gsm 041 /5 30 -3 98 .
Terglav Milan, servis hladilnih naprav s.p., Polzela 137 a, 3313 Polzela.

V IP  M E H A N
Vzdrževanje in popravila viličarjev, traktorjev in kmetijske meha

nizacije. Gsm 041 /7 93 -6 33 .
Janez Klopčič s.p., Ob Savinji 10 a, Nazarje.

P O P R A V IL O  V O Z IL ,  P R E V O Z I  IN  S K Y  S E R V IS  
Popravilo tovornih in osebnih vozil ter traktorjev in kmetijske meh

anizacije na terenu. Priprava in ureditev tehničnega pregleda. Prevozi 
stvari in oseb s kombijem. SKY BOARD servis, tel. 041/529-063. 

Tevč Vinko s.p., Praprotnikova 6,3330 Mozirje.

M O R D A  S T E  I S K A L I  P R A V  T O

O D D A M  A P A R T M A J E
in sobe z zajtrkom na otoku Rabu, mesto Kampor 10 m od morja. Tel.: 

0 0 3 8 5 9 1 2 7 7 6 0 8 6 .V__________________________________________________________



50 LET ZŠAM ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Pol stoletja »na kolesih«
Združenje šoferjev in avtomehanikov Zgornje Savinjske doline so pred 

50 leti v Nazarjah ustanovili napredni poklicni šoferji, ob močno razvitem 
avto parku Gozdnega gospodarstva Nazarje pa se je društvo z nazivom 
Klub šoferjev in avtomehanikov Nazarje hitro krepilo. Število članov je 
kmalu naraslo nad sto, kasneje jih je bilo tudi več kot 200, in v letu 1964 
so razvili svoj prvi prapor.

V letu 1970 so v združenju na- uniformirani člani in članice ZŠAM
bavili prvih deset svečanih oblek - Zgornje Savinjske doline in ostalih
šoferskih uniform, pol stoletja kas- združenj ZŠAM celjsko-zasavske

Poseben čar obletn ic i zgornjesavinjskih šoferjev in avtomehanikov so 
prispevali starodobniki

neje pa jih uniformo ponosno ob- regije. Sprevod se je zaključil pred 
leče več kot sto članov. Podrobno slavnostno tribuno v Mozirskem 
kroniko delovanja organizacije so gaju pri Domu šoferjev in avtome- 
ob letošnjem »zlatem« jubileju pred- hanikov.

Karel Natek:
»Član Združenja šoferjev in avtomehanikov 

Zgornje Savinjske doline sem vsaj že 35 let, od
kar sem odslužil vojaški rok in postal avtomehan
ik - vzdrževalec viličarjev in traktorjev v podjetju 
Glin Nazarje. Sodelovanje z našim društvom mi 
je bilo vedno prijetno, saj mije vsako vloženo delo 
dajalo zadoščenje, da delam za naše skupno 

dobro. Slovesnost v Mozirju je bila odraz naših skupnih naporov in ug
leda našega združenja. Kljub dopustom in vročini se je zbralo veliko 
število članov in prijateljev iz drugih združenj, to pa je bil tudi osrednji 
namen.«

Združenje šoferjev in avtomehanikov Zgornje Savinjske doline, nek
daj ZŠAM Nazarje in kasneje ZŠAM Mozirje, so 16. junija 1956 us
tanovili poklicni šoferji, med njimi takrat najaktivnejši Stane Bric, Ivan 
Banko, Ludvik Pavlič, Anton Piki, Ivan Krajnc, Hinko Kralj, Ivan Štebe, 
Matija Jeraj, Ivan Bistotnik in drugi, ki so nato sestavljali prvi upravni 
in nadzorni odbor.

Zbrani množici so spregovorili šoferskemu združenju čestital ob 
župan občine Mozirje Ivan Suhover- jub ile ju  in predsedniku Francu 
šnik, predsednik organizacijskega Tkavcu izročil z la to  plaketo za 
odbora jubilejne prireditve Jakob dolgoletno aktivno sodelovanje v 
Presečnik, predsednik predsedst- republiški zvezi ZŠAM. Župan Ivo 
va Zveze ZŠAM Slovenije Igor Pipan, Suhoveršnik je  spregovoril o 
predstavnik Ministrstva za notran- pomenu delovanja tega društva v 
je zadeve Republike Slovenije Jože lokalnem okolju in se pridružil že 
Šmit in drugi. Predsednik novous- izrečenim čestitkam. Zahvale in 
tanovljenega društva starodobnih priznanja je izreklo tudi vodstvo
vozil Zgornje Savinjske doline Ivo ZŠAM Zgornje Savinjske doline svo- 
Sovinšekje predstavil »klub old- jim  član icam  in članom, podjet- 
timerjev«, kije v povorki zares bles- nikom, ustanovam in sosednjim 
tel. združenjem.

Predsednik Zveze ZŠAM Sloveni- Besedilo in fotografije:
je Igor Pipan je zgornjesavinjskemu Jože Miklavc

stavili v barvni brošuri, ki sojo razde
lili med članstvo ob praznovanju 
minuli konec tedna v Mozirju.

Slovesnost se je pričela s parado 
vozil od Prihove do Mozirskega gaja, 
v kateri je sodelovalo petdeset voz
il. Najlepši so bili zloščeni starodob
niki, od traktorjev, osebnih avtomo
bilov do motornih koles, za dodat
no atrakcijo pa so poskrbeli člani 
moto kluba Veteran iz Šoštanja, 
člani Fičo kluba iz Velenja in ostali 
udeleženci povorke z okrašenimi 
gospodarskimi in specialnimi vozili 
ter avtobusi.

Vozilom so se v Mozirju pridružili



•>

GOSTILNA "NA PRODU"

OBČINA IN KULTURNO DRUŠTVO LJUBNO 
V SODELOVANJU Z

JAVNIM SKLADOM RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI 
OBMOČNA IZPOSTAVA MOZIRJE

V A B IJO
V NEDELJO. 30 . JULIJA 2 0 0 6 .

S PRIČETKOM OB 16. URI,

NA S R E Č A N JE  P EV C EV  IN  GODCEV  

L JU D S K IH  P E S M I IN  VIŽ  

"POD TO GORO ZELEN O "

NA SREČANJU BODO SODELOVALI DOMAČINI, LJUDSKI PEVCI 
IN GODCI IZ VSE SLOVENIJE IN GOSTJE IZ ZAMEJSTVA

PRIČAKUJEMO VAS NA PRIREDITVENEM PROSTORU NA 
UUBNEM OB SAVINJI V GOSTILNI NA PRODU PRI MIMI.
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V e s d a n , v sa k  d a n !
Radio Goldi Savinjski val d.o.o., Dolenja vas 83,3312 Prebold—
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okna in vrata 

MODRA ŠTEVILKA
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Okna s prezračevalnim 
sistemom AirMatic!

(za zdravo in prijetno bivanje)
Novo - PVC okna v barvi RAL9006 - (okna v barvi ALU oken!)
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Želimo vam obilo žaba

objavili pet delov fotografije znanega 
termalnega kopališča v Sloveniji, kamor bomo v 
soboto, 2Ò. avgusta zoo6 , na celodnevni izid 

popeljali avtobus izžrebanih bralcev. Vaša naloga

sestavite v c opismci na nas
orno objavili n. avgusta
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